
Meditace pro vzestup a Zpráva od Mamos,
svatých mužů.

Zdravím všechny,

vzhledem k aktuální době se omlouvám za zrychlenou rotaci příspěvků, která je
automaticky rozesílána zaregistovaným příznivcům. Dnes jsem spojil i dva příspěvky
do jednoho, neboť jsou tématicky velmi podobné.

Karel Svoboda, nakladatel českých překladů knih Dr. Hawkinse, mi poslal mailem
odkaz, který obrdžel od Jaroslava Duška s poselstvím od Mamos ( Svatých mužů,
„šamanů“ lidu Kogi). Tuto důležitou zprávu plně kopíruji zde a doporučuji si jí
přečíst ještě dnes, před tím, než se rozhodnete se aktivně zůčastnit druhé akce –
termínové meditace pro vzestup, která je plánovaná na neděli 5.4.2020 v 4:45
středovevropského letního času.

Děkuji všem za podporu a účast. �

Jan Mačto

Zde je zpráva od Mamos ( Svatých mužů, „šamanů“ lidu Kogi)

Poselství Mamos, osvícených mužů kmene Kogi, kteří přináší svým mladším bratrům
zprávu ohledně transformace vědomí na světě v souvislosti s Korona virem. 28. 3.
2020 byla tato zpráva od Mamos předána na setkání The Mother Earth Delegation.
Setkání bylo svoláno Jyoti (Jeneane Prevatt, Ph. D) spirituální učitelkou z jižní
Dakoty s krví severoamerických indiánů, která v minulosti svolala koncil třinácti
domorodých babiček. Celé setkání se mělo dít za zavřenými dveřmi jako osobní
setkání stařešinů avšak situace ohledně Korona viru tomuto setkání zamezila a z
tohoto důvodu se setkání odehrálo online. Díky tomu nemohli být indiáni Kogi
přítomni ani online, protože jsou nyní v karanténě v horách Sierra Nevada de Santa
Marta v Kolumbii. Kde za celou Zemi drží modlitby, půsty a ducha velkého ohně.

Audio přepis tohoto dopisu najdete na konci tohoto článku.

Zde jejich dopis, který předali skrze Mindahi Bastida, představitel  indiánu Otomi
lidu (Totltékové) z Mexika.

My, Mamos ze Srdce Světa, které je také Srdcem Vesmíru, z našeho posvátného domu,
ze Sierry Nevady de Santa Marta, Kolumbie, zdravíme všechny naše mladší bratry a
sestry  všech  ras  světa,  zdravíme  velké  bratrství,  všechny  učitele/mistry,
pracovníky světla, všechny ty, kteří jsou na cestě ke změněnému vědomí, ty, kteří
se probouzejí do nového vědomí a také všechny ty, kteří stále ještě spí. Zveme
vás, abyste přemýšleli o tom, co je zřejmé, o čem všichni mluví, o poselství,
které nás všechny pozdvihuje jako jednu jednotku, v jediné bolesti, v jediném
utrpení  jako  jedno  lidstvo,  které  trpí,  křičí,  že  je  rozbité  a  že  se  musí
povznést, již odlišné, osvobozené od nechápavého ega, od hodnot, které nepomáhají,
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a od sil, jejichž držením se oslabujeme a unavujeme, a které nepomohly, když jsme
je nejvíce potřebovali.

Tak pravili Mamos, život křičí do našich tváří, příroda nám to ukazuje, neúmyslné
požáry to na nás křičely jako Pravdu.

Ale my jsme je neslyšeli, protože jsme byli zaneprázdněni velkolepou prací pro
sebe, neslyšeli jsme je, protože se nás přímo netýkaly, neslyšeli jsme je, protože
jsme byli zaneprázdněni budováním lepších zítřků, aniž bychom věděli, pro koho a
za co. Dnes nemůžeme říci, že jsme byli polapeni, když jsme se nedívali, že jsme
nebyli varováni, že to bylo překvapení. Neříkejte, že nám to neříkali.

My, Mamos, kteří jsme se učili stovky generací a linií najít čas na rozvoj
komunikace s vyššími a nižšími dimenzemi, kteří jsme žili 18 let našeho současného
života v učení, jež zklidnilo naši mysl, znecitlivělo naše biologická těla a naše
smysly, uhasilo naše ega, a uspalo naši mysl tak, aby nehodnotila, nesoudila,
neodsuzovala.

V těchto letech a až do konce naší existence se i nadále učíme být Mamos tím, že
zostřujeme smysly vyšší bytosti a učíme se vnímat skrze smysly duše a srdce,
naslouchat šepotu božství, jež nesou vítr, voda, mraky, hory, zvířata, lesy i ti
nejmenší  jako  jsou  bakterie,  učíme  se  naslouchat  viditelným  i  neviditelným
bytostem, jakožto strážcům našich posvátných míst. Dozvěděli jsme se, že mluví s
nevinným smíchem dětí, v prastaré moudrosti toho, kdo už odchází s barvou mraků, s
tajícími Chundwas (vrcholky sněhu), s ptáky, kteří přestali létat, v sopkách,
které se probudily zmatené a začaly řvát, až otřásly Matkou Zemí.

My, Mamos, jsme o tom čítali, porozuměli jsme, byli jsme svědky, když se proměnila
pomalá  však  přesná  chůze  Otce  Slunce,  jež  objímal  Matku  Zemi,  dokud  nebyla
spálena, a dokud se měsíční cykly nepřestaly shodovat s daným životem, s výsadbou
a sklizní.

Mladší bratři a sestry, věci, které se vám mohou zdát bezvýznamné, mají pro nás,
Mamos, nesmírný význam. V každé přirozené události, v každém projevu, vidí Mamos
posla a poselství, pečovatele, učitele, poradce, kteří nám nabízejí příležitost
uslyšet, vést s nimi dialog, s Matkou Přírodou a Matkou Zemí. Naučili jsme se, jak
vést, aniž bychom trvali na tom, aby nás ostatní následovali. Nazýváme takovéto
viry a bakterie, těmi, kteří pro nás konají dobro, nebo těmi, kteří nás trápí,
nebo mění náš čas a prostor, naši Starší Bratři. Dnes, jedna jediná drobná bytost
vytváří obrovské znepokojení, které nás všechny nutí se na naší posvátné cestě
života zastavit.

Pro nás, Mamos, když na Matce Zemi zazářil první úsvit, vše se projevilo z ducha,
v Ánugwe. Poté se vše vytvořilo v Ti’ně. Ánugwe je nehmotná síla existence,
nedotknutelná vyšší „síla zákona“, která vede a řídí vše, co existuje v přírodě a
ve vesmíru. Ti’na je síla v hmotné podobě, viditelná a projevená z Ánugwe. V Ti’na
se tedy projevuje veškeré království, zvířata, rostliny, vody, skály, všechno, co
existuje.

Tyto síly tu byly před námi, v Ánugwe, kde se projevily jako nejvyšší síly života



a stvoření, až poté mohly pokračovat v Ti’na. Byli jsme poslední, kdo dorazil do
Ánugwe  a  Ti’ny.  Dorazili  jsme  včera,  a  přestože  jsme  dosud  nebyli  schopni
pochopit, proč jsme přišli, či proč jsme byli poslední, ani co mělo být naší
posvátnou misí, nebo proč jsme přišli pobýt se staršími bratry, stali jsme se
jejich katy a jako kanibalové jsme začali spotřebovávat a ničit mnoho z nich.
Změnili jsme řád stanovený nejposvátnějším zákonem vesmíru, původním zákonem,
který je zákonem řádu, života a úcty k vnitřní bytosti. Nenaučili jsme se dosadit
na vrchol Matku Zemi, ani přírodu. Jako rozmarné děti zaslepené mocí rozumu,
začneme měnit všechno, ničíme a vyhlazujeme všechno, co nám stojí v cestě.

Byli jsme tak mocní, že jsme mrknutím oka přehřáli planetu, rozmrazili póly a
způsobili, že mnoho bratrů flóry a fauny zmizelo. Znečistili jsme vánek a vzduch.
Jen velmi málo z nás konalo s vědomím transformace, s úmyslem změnit systém. Tento
chaos, nám tu dnes vládne. Až doposud jsme si hráli s ohněm. Vymanili jsme se z
rovnováhy. A nakonec virus, nejmenší ze všech, očima mladších bratrů to nejméně
významné stvoření, nás přinutil zastavit tuto honbu, aniž bychom věděli, za čím
jsme se honili. Tento virus se stal skvělým učitelem, autentickým poslem.

Z naší komunikace skrze portály různých dimenzí, my, Mamos, vnímáme, že tento
učitel je živen strachem, vibruje s ním a je to strach, který ho posiluje. Strach,
který cítí v těch z nás, kteří se bojí, že ztratí to, co nabyli, vybudovali nebo
plánovali postavit. Jako lidstvo jsme byli ověnčeni vibrací strachu. Z posvátných
míst nám strážci posílají odvahu a my, Mamos, k této odvaze přidáváme slušnou
dávku solidarity, bezpodmínečné lásky a sebe-vědomí, abychom je šířili ostatním
jako účinný štít před strachem.

My, Mamos, mluvíme s Matkou Zemí, mluvíme se životem samotným a bytostmi všech
království. Z našich posvátných míst žádáme o odpuštění, nejprve pro sebe, a naše
sousedy, vánek, vodu, zvířata a rostliny. Uzdravujeme a harmonizujeme je, protože
uzdravováním a harmonizací našich starších bratrů se uzdravujeme a vyrovnáváme i
my, neboť vše je sjednoceno do celku díky vzájemným interakcím mezi sebou navzájem
a se sebou samými. Pouze tehdy, když dosáhneme nové rovnováhy, bude Nové lidstvo
posíleno solidaritou, propuštěno na novou Zemi, povýšeno, ctěno, respektováno a
milováno. Pak bude možný nejen čistý vzduch, ale bude umožněno i uzdravení zvířat,
rostlin, a každého prvku, všechny bytosti budou moci plnit své poslání, aniž by
byly zničeny, narušeny tím, co se nazývá rozvoj, civilizace, modernost, které my,
Mamos, nazýváme nevědomostí.

Naše posvátná matka Země bude ochráněna, když my jako lidstvo učiníme rozhodnutí
nadále činit věci, jež respektují a ctí veškerý život. Pro nás, Mamos, je to
pozvání ke změně a transformaci bez agresivity, s láskou a laskavostí. Je to něco,
o čem mluvíte jako o transformaci nebo mutacích, kterými procházejí moderní viry.
Mamos to vidí jako blížící se realitu, které můžeme dosáhnout s největší pokorou,
a která nás v absolutní pravdě dovede k omluvě sobě a všem bratrům a našim starším
bratrům, abychom dokázali této posvátné planetě, této posvátné matce a našim
posvátným  starším  bratrům  změny  v  našem  postoji,  proměnu  vědomí  a  zlozvyků
myšlení.

Již jsme ukázali, jak velké síly změny a transformace jsme schopni.



Použijme stejnou sílu ke zmutování našeho vědomí přidáním notné dávky lásky,
soucitu, respektu a úcty k životu, aniž bychom s hrdostí nebo arogancí odmítali
starší bratry přírody, neboť ti tu byli před námi.

Matka  Země,  Strážci  našich  posvátných  míst,  Mamos  z  Chundwas,  nás  všechny
vyzývají, mobilizují další Mamos a mladší bratry a sestry, aby spolupracovali a
přinesli tuto změnu lidství, i světu. Nechť síla, světlo a láska provází nás
všechny, abychom v této době změny prošli touto transformací.

Duni.
Mamo Dwawiku Izquierdo, Mamo Arhuaco from the Sierra Nevada de Santa Marta,
Colombia

Compiled by Amanda Bernal-Carlo
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Photograph by Stephen Ferry, National Geographic
Děkujeme Eva Césarová z České Psychedelické společnosti za překlad, předčítání a
společnou cestu.
Děkujeme nahrávacímu studiu minus 8

Článek k celosvětové meditaci:

Tento čas je velmi podporující pro všechny dobré úmysly, jen prosím zvažte, jakým
způsobem se přidáte a co ve skutečnosti v čase pro meditaci uděláte.
V případě, že budeme o „něco dobrého a pozitivního a vzestupného“ usilovat, jsme
na dobré cestě…

Jediná povznášenící možnost je zůstat v klidu a míru neutrality a ve své síle
světla, vyzařovat přirozenou lásku ke svým bližním a být ve svém zdroji pravdy.
Abychom  takto  mohli  „vibrovat“,  je  bezpodmínečně  nutné  se  předtím  zabývat
rozpouštěním té husté nevědomé zátěže, kterou všichni neseme a máme celoživotní
příležitosti ji rozpouštět odpuštěním, láskou a vděčností za tyto příležitosti. K
tomu slouží naše vztahy, které nám tyto příležitosti poskytují a vedou nás k
poznání, jak můžeme změnit svoje postoje a smýšlení a my začínáme vyzařovat své
vyšší já. Pak se dostavuje Milost, nejvyšší vibrace, která nedovolí, abychom
poklesli na duchu i mysli a my se otevíráme všeobjímající laskavosti. V té chvíli
chápeme  utrpení  jako  milost.  V  tomto  frekvenčním  nastavení  se  otevírají  ty
nejvyšší brány nebeské. Nikdy nemůžeme do jakékoli průchozí brány vstoupit díky
úsilí či snaze nebo hromadné meditaci. Je to stav, který je nám z vyšších sfér
umožněn, jakmile tomu odpovídá naše frekvenční nastavení.

Dejme  tedy  příležitost  posvátným  vyšším  světům,  aby  si  vybraly  naše  zářící
světelná těla na příslušné frekvenci k posílení světelného vzestupu na vyšší
rovinu existence.

Můžete se také připojit k celosvětově MEDITACE 4./5. DUBNA – NA PODPORU ČASOVÉ
LINIE PRO VZESTUP.
Naléhavá CELOSVĚTOVÁ MEDITACE 4. dubna, = v ČR  a SR  až v neděli  5.4.  v  4.45 



hod.

Pasivita versus odevzdání – jaký je
rozdíl?

Na facebookovém fóru tématicky zaměřeného na Dr. Hawkinse jsem našel zajímavé
video. Týkalo se se rozdílu mezi pasivitou a odevzdáním se.

Díky překladatelskému úsilí přátel – zejména Juraje a Petera, vám mohu nabídnout
překlad tohoto videa. Tentokráte je přeloženo do slovenského jazyka. Video je v
některých místech hůře srozumitelné a právě proto jim za tento překlad patří velký
dík.

Video, které je v angličtině, přikládám na konci příspěvku.

Jan Mačto

 

Text překladu videa:

Passivity vs Surrender ….. Pasivita vs Odovzdanie

Tazatel: Dr. Hawkins, viem, že iní sa už pýtali túto otázku. Prosím, mohli by ste
viac rozviesť to, aký je rozdiel medzi odovzdaním a pasivitou?

Dr. Hawkins: Áno, pasivita a odovzdanie. Toto si veľa ľudí zamieňa, hlavne v
kresťanstve ale aj v budhizme. Odovzdanie je, že sa vzdáme odporovania veciam.
Naša  pasivita  je,  že  si  vyberieme  ničnerobenie.  Pasivita  nekalibruje  príliš
vysoko, vlastne pasivita zoči-voči agresivite vedie k masakru. Ak budeme pasívny,
zomrieme. Ľahneme si pred kamión a čo sa stane? Kamión nás rozomelie…hehe. Ľudia
si myslia, že keď si ľahnú pred kamión, že zastane. Tak to teda nie.

Čeliť realite s odvahou znamená, vzhľadom na to ako to chápem, postaviť sa za
Pravdu. Nebyť slaboch. Postaviť sa za Pravdu. Ježiš Kristus povedal: „Postavte sa
za Pravdu!“ Za to bol ukrižovaný.

Ľudia si často zamieňajú pasivitu za byť spirituálny. Nezaplietať sa je niečo iné.
Môžem byť nezaujatý, odmietnuť ísť spolu s niečím. Môžem s tým nesúhlasiť bez toho
aby som tomu oponoval. Nemôžem sa rozhodnúť nezúčastniť sa. Nezúčastniť sa alebo
nesúhlasiť je iná alternatíva bez obetovania vlastnej integrity. Znamená to, že
teraz máte zodpovednosť, keď máte spirituálne uvedomenie. Byť tým v tomto svete.
Bolo by ťažké zostať nemý, keď vidíte, ako sú nevinní masakrovaní. Museli by ste
prehovoriť. Bolo by to ako ´Kázeň na Hore´ Ježiša Krista. Vysloviť sa za Pravdu.
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Zaobchádzať s druhými tak, ako by ste chceli, aby druhí zaobchádzali s vami. Ak by
ste boli „v kaši“, chceli by ste aby vás ostatní obchádzali, chceli by ste byť
okradnutý a znásilnený, vyobcovaný…? Hovorí sa: “ Ó, my sme kresťania, my sa
nemôžeme zaplietať…“ hehehe

Alebo by ste chceli aby vám stáli druhí po boku a povedali: „Ak chcete zabiť túto
nevinnú osobu, tak najprv musíte zabiť mňa!“ Takže ak chcete zabiť ich, tak najprv
musíte zabiť mňa. Ak chcete druhých ovládať a manipulovať, musíte najprv ovládnuť
mňa! Asi ťažko… hehehe…vytrhnem ti hrdlo… HA!

Pýtate sa ako vystrašiť agresora? Pozrite ako to dosiahnuť… „Vrrrr…!“  Ak si
ľahnete pred leva, tak vás zožerie. Inštrukcie sú takéto: „Keď ho stretnete
naživo, postavte sa mu, tvárte sa agresívne a pozrite mu ostro priamo do očí.“
Priamo do očí, stojte pevne a zarevte: „HA!“ On potom spraví: „Hmm…?!“ hehe

Tazatel: Ďakujem

Dr. Hawkins: Chápete, pre mňa je zbytočná obeť nedostatkom lásky a vďačnosti
Božstvu za Život ako taký. Bol vám daný dar Života ako takého a zdá sa mi, že z
rešpektu za tento dar by sa mal človek snažiť chrániť tento život, nie preto, že
ste to vy, ale preto, že je to Život a každý život je posvätný. Nie preto, že je
to váš život, ale preto, že to je Život. Takže budete ohľaduplný k sebe tak ako by
ste boli k čiernemu chrobákovi. Môj obľúbený čierny chrobák ležiaci v L.A.*, o
ktorom som už rozprával veľa krát. Stalo sa, že som dostal šancu mu pomôcť, možno,
že ten čierny chrobák už je ta tam. Ochraňujete ten nevinný Život a ochránili by
ste svoj vlastný nevinný Život. Ľudia hovoria o tom ako zvládnuť  schopnosť byť
ešte viac agresívny. Nie je nič agresívnejšie ako matka, ktorá chráni svoje mladé.
Žena, ktorá chráni svoje potomstvo ľahko zahanbí ktoréhokoľvek chlapa. V ženskom
archetype je množstvo agresivity. Áno. Ďakujem.

Tazatel: Ďakujem.

* poznámka – spomína príhodu, ktorá sa stala v L.A. keď kráčal ulicou a videl
čierneho chrobáka, ktorý ležal na chrbte a intuitívne a zo súcitu prišla spontánna
reakcia a obrátil chrobáka späť na nohy, z úcty k Životu s uvedomením si vnútornej
krásy Života ako takého.

ZDROJ: https://www.youtube.com/watch?v=zEQ7EmHNu2k

Krátké zamyšlení nad současností – šance
na cestu ke sjednocení a spolupráci.

Autor: Miroslav Štukavec.  
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Dovolím si nastínit mé milované principy.

Jak říkala moje maminka, začít se musí od začátku…  

Kupodivu to stejné uplatňoval i Dr. Hawkins.

Gloria in Exelsis Deo!

…a tím také končil každou svou úvahu. Jak jinak.  Vždyť je to onen jednoduchý
Princip, který stál na počátku Vesmírného dění, které rozvinul do nespočtu forem.
 A  stejně tak bude stát na konci jejich projevu.

…Gloria in Exelsis Deo!

V této „duální “ Jednotě probíhá veškeré dění. Ono „A“ je oním „B“ a obráceně,
jedině v příčinné souvislosti „C“ a jeho nekonečné variabilnosti. Aby mohlo být
ono A i B, to podmiňuje ono C. Lze to pojmenovat Trojjedinost Boží. Úžasné. I
člověk je trojjediný -> Duch – duše – tělo, na což stále odkazuje Dr. Hawkins. Ono
to z Principu nemůže být jinak! Vždyť stále platí: „Jak Nahoře, tak i Dole.“ a v
Bibli je psáno, že: „Bůh stvořil člověka dle obrazu svého.“, což je naprosto
totéž, jen jinými slovy vyjádřeno.

Je úžasná paralela v současném světovém dění, jehož příčinou je to malé „nic“,
které jsme pojmenovali Koronavirus, který zasáhl všechny oblasti lidského konání.
Jak praví lidová moudrost, malé jsou příčiny, velké následky. Nám známý vesmír,
jenž obsahuje miliardy galaxií a každá z nich obsahuje miliardy hvězd, jejichž
dráhy pohybu jsou matematicky zjistitelné a jejich pohyb trvá miliardy let. Z toho
plyne úžasná, neměnná zákonitost, kterou se celý vesmír řídí. Biblickými slovy
řečeno, dodržuje Boží zákony, neboli Boží Vůli, která je do vývojového procesu
vložila  a  tím  jej  podmínila  a  uvedla  v  činnost.  Celý  vesmír  se  řídí  Boží
zákonitostí, tedy Vůlí Boží, nebo přírodními zákony, což je totéž, jen jinými
slovy řečeno, řídí po miliony let. Z toho vyplývá, že pokud by došlo k jejich
nedodržování, jak to zaznamenaly ekologické studia a pozorování, dojde k různým
větším  či  menším  přírodním  úkazům  a  katastrofám  a  tím  k  vyrovnání,  tedy
„vyváženosti „, přírodních sil neboli energií. 

Analogie současného dění v jednotlivých úrovních lidského vědomí.

Koronavirus napadá zejména plíce!!!, které vdechují a vydechují???, stejně jako
lidský duch „vdechuje a vydechuje“ positivní, nebo negativní myšlenky, přání,
tužby… Dle Dr. Hawkinse je většina těch lidských výdechů pod 200. Ve hmotné úrovni
je ochrana již zmíněná rouška, jejíž ekvivalent je lidská mysl, a lidské ego je
oním koronavirem, které jedná dle svých sobeckých zájmů, stavíce se na samovládce.
Je  v  naší  moci  nevdechovat,  negace,  nepřechovávat  je  v  naší  mysli,  tedy
nevydechovat je, ať vědomě, nebo nevědomě, tím že o nich přemýšlíme!

Další nařízení vlády – zdržovat  se doma -> ano, vraťme se do svého „domova“ – do
svého srdce, ke svému duchu, který je nositelem života, který mu, jak psáno v
Bibli, Bůh vdechl do jeho chřípí dchnutí života, tedy, obrazně řečeno, část Jeho
Dechu. Chodit máme do přírody – tam můžeme čerpat posilu z harmonie přírody a



jejich tvorů, kteří dodržují Boží Vůli, tedy jednají v souladu s přírodními
zákony.

Vláda upozorňuje, že nedodržování jejich nařízení bude trestáno! Ano zákon platí
pro všechny a jeho nedodržování ohrožuje životy nás všech. To je další, přímo
hmatatelné poselství. Biblickými slovy řečeno : „…hříchy proti Bohu ti budou
odpuštěny,  ale  hříchy  proti  Božímu  Duchu  odpuštěny  být  nemohou.“,  ty  musíme
odčinit, tedy zaplatit do posledního haléře,  jak hlásal Ježíš. Kde by pak byla
Spravedlnost Boží, neboli Vyváženost Vesmíru, na které stojí a padá jeho Vznik,
Trvání i Zánik.

Dlouho  se  hovoří  a  ve  všech  pádech  skloňuje  pojem  Integrace,  sjednocení,
spolupráce. A to malé „nic“ nás k tomu nyní donutilo, že respektujeme vzájemnou
dohodu. Jinak jsme v ohrožení života. Ano, nouze a pád na dno je poslední milostí,
které se nám nyní dostává!!! Nepromarníme ji opět, jako již tolikrát???

Změnit musíme vše! Svůj vdech-výdech, vládu ega za vládu ducha, který jediný je
nositelem života. Tím se změní „ovzduší“, které uvolní prostor vládnutí vyspělým
duchům, kteří budou usilovat o uplatnění Božích zákonů, jako je tomu v nebi, aby
tomu bylo i zde na zemi.

To bude důkazem pro „Strážce prahu“, že to myslíme vážně, to bude důkazem, že naše
víra v Boží Prozřetelnost je opravdová!!!

S láskou a vírou Miroslav.

%%%

Zdravím všechny, kteří právě pročítáte tento příspěvek.

Před nedávnem si náš tým, který spolupracuje při realizaci setkávání příznivců Dr.
Hawkinse v ČR a SR, navenek právně vystupujícím jako družstvo Evoluce, uvědomil,
že je potřeba našim přátelům sdělit názor na dění kolem nás i z jiného úhlu
pohledu. Pan Miroslav vypracoval koncept, nad kterým jsme měli ještě týmově
diskutovat a případně jej doplňovat, ale koncept byl tak dokonalý a výstižný, že
nakonec jej nabízíme neupravený. Není co dodat. �

Za celý tým

Jan Mačto

 

Řešení závažných krizí pohledem Dr.

https://www.evoluce.eu
https://www.hawkins.support/reseni-zavaznych-krizi-pohledem-dr-davida-r-hawkinse/


Davida R. Hawkinse

Této otázce se Dr. Hawkins věnuje v knize Léčení a uzdravení, je to přímo Kapitola
8 Řešení závažných krizí.

Jedná  se  o  amatérský  překlad  knihy  Healing  and  Recovery  (2009),  za  použití
automatického překladače, který byl následně doupraven do srozumitelné a čtivé
podoby. Profesionální překlad této knihy v českém jazyce zatím nebyl vydán.
Pro lepší pochopení souvislostí by bylo dobré si celou knihu přečíst nebo alespoň
pročíst první čtyři kapitoly.
Celá kniha je prozatím zdarma ke čtení (po přihlášení) zde:
http://www.hawkins.support/studijni-knihy/d-r-hawkins/leceni-a-uzdraveni/

Kapitola 8 Řešení závažných krizí

Všichni občas čelíme závažným krizím života, ale kolik z nás ví, jak zvládnout
smrt, rozvod, odloučení, zoufalství, zranění, nehodu, katastrofu a další závažné
události, které vedou k záplavě emocí? Jaké techniky lze využít k tomu, abychom
tyto zkušenosti zvládli?

Znovu se zaměříme na Mapu vědomí jako na referenční bod pro lepší pochopení této
otázky. Tato mapa je matematický model, který představuje lidské ego, já (s malým
„j „). Zahrnuje různé úrovně vědomí a jejich jména jsou podle společných lidských
prožitků: hanby, viny, apatie, zármutku, strachu, touhy, hněvu, pýchy, odvahy,
ochoty, přijetí, rozumu, lásky a radosti. Při pohybu směrem k vrcholu se blížíme k
pravdě. Při pohybu směrem ke dnu se dostáváme dál a dál od pravdy.

https://www.hawkins.support/reseni-zavaznych-krizi-pohledem-dr-davida-r-hawkinse/
http://www.hawkins.support/studijni-knihy/d-r-hawkins/leceni-a-uzdraveni/kapitola-8-reseni-zavaznych-krizi/
http://www.hawkins.support/studijni-knihy/d-r-hawkins/leceni-a-uzdraveni/kapitola-8-reseni-zavaznych-krizi/
http://www.hawkins.support/studijni-knihy/d-r-hawkins/leceni-a-uzdraveni/


Mapa ukazuje, že čísla udávají relativní energii nebo sílu a moc různých úrovní.
Apatie je například mnohem méně silná než strach. Strach má mnohem méně energie
než Odvaha a Neutralita má méně energie než Láska. Relativní síla těchto různých
poloh odráží různé pohledy.

Jak již bylo zmíněno dříve, energie pod Odvahou se snižují, což naznačuje, že
efekt je destruktivní, nepodporuje život a je v rozporu s pravdou. Na úrovni
Pravdy, která je označována jako Odvaha, jsou energie neutrální. Poté jdou nahoru,
když  se  pohybují  do  oblastí  lásky,  což  naznačuje,  že  tato  energetická  pole
podporují život a jsou v souladu s pravdou.

V době akutních katastrofických zážitků se život náhle stává noční můrou a člověk
je najednou zahlcen emoční bouří. Jsou však k dispozici techniky pro zvládnutí
těchto akutních událostí, lze zkrátit jejich trvání, zmírnit bolest a utrpení, a
minimalizovat stres.

Všechny tyto hlavní životní zkušenosti mají něco společného v tom, že všechny
představují akutní katastrofální ztrátu rozumného myšlení a hrozbu pro přežití.
Ukazují významnou změnu a mají společný pocit bezmocnosti kvůli jejich konečnému a
trvalému charakteru. Mysl vnímá, že je zastavena a nemůže s tím dělat nic. Je to
fenomén trvalého přerušení, a že člověk je bezmocný a nemůže změnit událost, která
přispívá k intenzitě akutního rozrušení. Jak to zvládne, bude záviset na orientaci
člověka na předmětu události, a na znalosti celého pole vědomí.

Všechny tyto zkušenosti vyvolávají bouři negativních pocitů, jako je šok, nevíra,
popírání, hněv, vina, strach, obviňování, nelibost, odcizení nebo opuštění, vztek



na Boha a na sebe sama, hněv na svět a zlost na rodinu. Všechny tyto negativní
emoce se objevují najednou, někdy v pořadí a někdy i v kombinaci, ale obecně
dochází k masivnímu zahlcení negativními emocemi z oddělenosti a ztrát, a všechny
dohromady mají značnou intenzitu.

Nejprve je šok a pak odpor, nevíra a hněv. Sekvence těchto emocí se liší v různých
zkušenostech a od člověka k člověku; přesné postupování je nevýznamné. Významné
je, že tohle všechno rozpoutává spodní část Mapy vědomí.

Energetická pole v dolní části Mapy jsou v záporném směru, a když se jedno z
těchto energetických polí stane silným, má tendenci stahovat zbytek pod úroveň 200
dolů. Smutek nad ztrátou pak se sebou přináší pocit viny, společně s pocity
beznaděje, strach z budoucnosti, touhu změnit celou událost a hněv. Celé negativní
energetické pole pak rozpoutá obrovský stav nouze. Problémem je skutečně to, že
člověk je rozrušen masivním uvolněním energie.

Mysl se pokouší použít rozum pro zvládnutí těchto energií. Snaží se vymyslet, jak
najít cestu ven z dilematu a hledá vysvětlení a důvody. Mysl v tom nemůže uspět,
protože převládající energetická pole jsou tak masivní, že se myšlenky stávají
odrazem negativity pole, proto se i myšlenky stanou negativními.

Dalším charakteristickým znakem, který je společný všem těmto zkušenostem, je to,
že jsou všechny na vrcholu stupnice stresu, která číselně určuje stupeň stresu
některých životních událostí od nuly do 100. Ty, které byly zmíněny výše, jsou na
vrcholu seznamu. Smrt manžela, dítěte nebo člena rodiny spolu s rozvodem jsou na
vrcholu této stupnice, takže jsou to všechno maximální katastrofy, kterým můžeme
čelit v našich celkových životních zkušenostech. Problémem je, jak je převést na
akutní zisky, jak je maximalizovat a jak je využívat jako odrazový můstek pro
významné skoky ve vědomí.

Je nutné se znovu podívat na samotné vědomí a na vztah mezi tělem, myslí a duchem.
Jaká je přesná povaha tohoto vztahu a jak nám to může pomoci naučit se zvládat
závažné krize? Jak již bylo zmíněno dříve, tělo se nemůže zažít. Tělo je prostě a
skutečně nevědomé. Víme o těle kvůli pocitům. Nezažíváme tělo, místo toho zažíváme
pocity těla. Samotné pocity nemají žádný způsob, jak se zažít, ale mají zkušenosti
s něčím větším, než jsou samy, a to je mysl. Máme povědomí o tom, co se děje v
těle, protože je to hlášeno a prožíváno v mysli.

Mysl nemá žádnou schopnost zažít sama sebe. To vypadá jako šokující myšlenka, ale
paměť nemůže zažít svou vlastní paměť, myšlenka nemůže zažít svou vlastní myšlenku
a pocity nemohou zažít svůj vlastní pocit. Je to proto, že mají zkušenosti s něčím
větším, než je mysl, což je samotné vědomí. Kvůli vědomí si člověk uvědomuje, co
se děje v mysli. Mysl pak hlásí, co se děje s pocity, a pocity hlásí, co se děje s
tělem. Tudíž je prožívání několika úrovní vymístěno ze samotného těla. V souladu s
tím se samotné vědomí nemůže skutečně zažít. Je to z důvodu energetického pole
vědomí, že jsme schopni vědět, co se děje uvnitř vědomí. Oznamuje, co se děje v
pocitech a pak hlásí, co se děje s tělem. Proto jsou zkušenosti, které prožíváme,
značně vzdálené z fyzického těla samotného.

Protože prožívání probíhá uvnitř vědomí, můžeme lidské problémy řešit přímo v



oblasti vědomí, a tím účinně zkrátit a zmírnit množství bolesti a utrpení a
přinést  mnohem  efektivnější  výsledek.  Výsledky  této  techniky  a  přístupu  byly
demonstrovány při zvládání fyzické bolesti, nemoci, utrpení, deprese, úzkosti a
strachu.  Stejná  technika  bude  fungovat  při  řešení  těchto  akutních  emočních
katastrofických  mimořádných  událostí,  protože  člověk  ve  skutečnosti  žije  v
prožívání  vlastního  prožitku.

Člověk  si  myslí:  „No,  žiji  ve  světě.  Prožívám  svět.“  Ale  to,  co  skutečně
registruje, je jeho prožívání dané zkušenosti (tedy „prožívač“). Nemůžeme nic
zvládnout, pokud se nezaměříme na toto. Pokud se soustředíme na to, kde prožíváme
zkušenost,  můžeme  věci  s  přesností  zvládnout.  Ve  chvílích  a  minutách  můžeme
zvládnout věci, které by jinak trvaly týdny, měsíce, roky a dokonce i životy. Za
hodinu se nám podaří zvládnout něco, co jiní nedokázali zvládnout za celou dobu
života. Známe lidi, kteří zažili tyto katastrofické události v raném životě, a
když je uvidíme ve starším věku, stále to pro ně neskončilo. Nenávist, hořkost,
zlost,  rozčarování,  zuřivost  a  velká  rozhodnutí,  která  vycházejí  z  těchto
negativních pocitů, jsou s nimi ještě o padesát let později. Je to, jako by se
událost stala včera, ještě v nich bouří a není překonána, a neměli k dispozici
informaci, jak ji zvládnout a překročit.

Soustředíme se na to, jak zvládnout přemíru emocí na úrovni, kde se prožívají.
Podíváme se na pole prožitků, abychom si uvědomili, kde se odehrávají. Není to děj
ve světě, v nohou nebo v žaludku. To se děje uvnitř vědomí. Jak člověk zkoumá, kde
člověk zažívá zkušenost, zjistí, že je všude. Člověk nezažívá věci v určitém
místě, to je systém víry mysli. Například se zeptám někoho, kdo si toho není
vědom: „Kde zažíváte své myšlenky?“ Obyčejně člověk ukazuje na hlavu a říká:
„Tady.“ To je systém víry – takto člověk myslí o myšlenkách. Člověk si myslí, že
jeho myšlenky jsou v jeho hlavě, ale to je jen domněnka. Proč vlastně věří, že
myšlenky  jsou  v  hlavě?  S  trochou  rozjímání  a  úvahami  uvidíme,  že  skutečné
prožívání je rozptýlené a děje se všude. Nedá se ukázat prstem na žádné konkrétní
místo, kde se prožitek děje. Je současně všude a nikde.

Práce s tímto názorem odhalí něco překvapivého, což dělá tento druh práce přesnou.
Vím to proto, že jsem s tím klinicky pracoval více než padesát let a proto, že
jsem prodělal většinu životních krizí. Ve skutečnosti jsem jich před několika lety
prodělal kolem půl tuctu a podělím se o své zkušenosti s pravdou o těchto věcech,
protože je můžeme prožít všichni.

Je překvapivé, že jedinou věcí, kterou lze v těchto akutních katastrofických
událostech  zvládnout,  je  energie  samotných  emocí.  Pokud  se  podíváme  na  tuto
zkušenost, vidíme, že problémem není událost, k níž došlo, nebo to, o čem se
domníváme, že se stalo ve světě, ale způsob, jakým se v ní cítíme. Kdo se stará o
fakta? Nemají sama o sobě žádný význam. Jde o emoční reakci na tuto skutečnost.
Fakt je jen fakt, je „nic“. Jak se cítíme ve vztahu k dané životní události, je
tedy jediná věc, kterou se opravdu musíme zabývat.

Naše pocity přicházejí z našich postojů, přesvědčení, našeho způsobu, jak k nim
přistupujeme, jak se díváme na svět, čímž dáváme emocím různorodost. Nicméně ve
stavu zdrcení je problém jak zacházet se samotnou emocionální energií. Nemusíme se



ani vyrovnávat s emocí, jen s energií emocí.  Ano, říká člověk: „Ale co se
samotnou událostí tam venku? Co teď udělám bez peněz? Co budu dělat bez manžela?“
A tak dále. Překvapivě se události velmi snadno zvládají. Neexistuje žádná akutní
katastrofa. Samotné události jsou ve skutečnosti zvládány mechanicky, jakmile jsou
pocity odloženy.

Může se jednat o nějakou neochotu, odpor, nelibost nebo lítost, ale to jsou drobné
věci. Zvládnutí skutečných problémů ve fenomenálním světě, v každodenním životě,
je naopak mnohem jednodušší. Nejsou to skutečné problémy. Myšlenka, že to problémy
jsou, vychází z energetického pole negativních emocí, kde se zdají katastrofální,
beznadějné, nesnesitelné a nepřekonatelné. Jakmile člověk přejde na jinou stranu,
život se sám přizpůsobí. Něco jiného přichází k vyplnění vakua a život pokračuje
dál. Tyto problémy byly jednoduše vyřešeny, jakmile byly emoce odstraněny z cesty.

Život představuje řešení všech problémů. Nezbytnost je matkou vynálezu, takže
jakékoli dilema, které se objeví v životě člověka, se vyřeší samo sebou a energie
života se obnoví. Život pokračuje bez ohledu na to, jak velká je katastrofa v tuto
chvíli. Problém tedy není s událostmi „tam venku“ nebo životními okolnostmi,
protože ty se vypořádají samy. Obvykle příbuzní nebo blízcí přátelé zvládnou
situaci za osobu, která je zdrcená. Problémem je zacházení s energiemi, které
vznikají.

Když jedno z těchto hlavních negativních energetických polí začne nabývat na síle,
má sklon přitahovat ostatní. Zřídka se jedná o samotný zármutek. Je s ním téměř
vždy  spojená  vina,  kdy  se  člověk  obviňuje.  Může  to  mít  formu  otázek,  jako
například: Proč jsem se nepodíval, když jsem se otočil? Proč jsem nenasadil
řetězy? Proč jsem nešel za lékařem dříve? Možná by mohli vyléčit její rakovinu.
Proč  jsem  se  na  toho  koně  posadil?  Existuje  určitý  druh  retrospektivního
sebepoškozování  a  obviňování.  Existuje  také  apatie  a  beznaděj  –  život  je
beznadějný; život vypadá beznadějně. Vypadá to, že už nikdy nebudeme šťastní. Je
to jako by zdroj štěstí opustil život člověka. Samozřejmě, že zármutek pro ztrátu
je přirozený, a pak vznikají obavy – jak budu žít bez toho, co jsem ztratil?

Neustálá touha nás bláznivě pohání, abychom se pokusili situaci změnit. Co můžeme
udělat? Nastává vyjednávání, snaha manipulovat, hádat se s Bohem a smlouvat s
Bohem: „Bože, pokud to necháš tak a tak, udělám to a ono.“ Pak přijde hněv, vztek
na život a povahu života, a hněv se přemístí na žijící lidi, že je to něčí chyba.
Všechny tyto negativní energie se obvykle zpřístupňují najednou a od okamžiku k
okamžiku může být dominantní jedna nebo druhá. Současně mysl divoce třeští, snaží
se najít vysvětlení, snaží se to zjistit a je zaplavená přetékající energií.
Problémem je, že energie je příliš velká, aby ji mysl mohla zpracovávat. Pohybuje
se v dezorganizaci, je zahlcena adrenalinem a biologickými stresovými hormony, a
akutní stres uvrhne člověka do stavu akutní nouze v samotném vědomí.

Problémy se neřeší na úrovni, na které se zdánlivě vyskytují, ale na další vyšší
energetické úrovni. Vyšší energie znamená větší sílu. Když se vypořádají zde,
vyřeší  se  automaticky,  což  není  možné  v  nižších  úrovních.  Vše,  co  musíme
zvládnout, jsou válcující emoční energie. Překvapuje vás, že to říká psychiatr?
Většina lidí by očekávala, že psychiatr začne mluvit o psychologii složitého



vztahu mezi člověkem a událostmi a co znamenají symbolicky, tedy o psychologických
složkách.

V tomto případě to všechno vynecháme a místo toho řešíme energii, kterou uvolňují
emoce, i když psychologie nemusí dělat rozdíl. Když nastane masivní uvolnění
negativních emocí, je vhodné se vyrovnat s energií těchto emocí. Velmi účinnou
technikou je ignorovat myšlenky, protože mysl nemá schopnost to vyřešit. Je ve
stavu naprostého zdrcení. Problémy jsou mimořádně složité a trvalo by celý život,
kdyby člověk opravdu chtěl znát plný význam každého příspěvku z každé úrovně
psychického já pro celkový význam zkušenosti. Není nutné to dělat a je to velmi
dobrá věc, když to neuděláte. Člověk musí pouze vstoupit do pocitu samotného.

Nejprve si všimněte, že pocit se cítí obecně a že pod ním je energie. Je to tak,
jako by vědomí fungovalo tímto způsobem, jako by zde bylo rozptýlené tělo energie,
které opravdu nemá jméno. Člověk by mohl nazývat energií emocionality, energií za
pocity.  Od  určitého  časového  okamžiku  začíná  tato  rozptýlená,  nepojmenovaná
energie nabývat formu například žalu, hněvu, vzteku, rozhořčení, sebelítosti nebo
žárlivosti. Toto emocionální pole bylo zpočátku rozptýlené a beztvaré, ale nyní
nabývá podoby žalu, ale je v něm také strach a hněv. Je to všeobecná energie
emocionality.

Po další sekundě bude mít například větší podobu specifického strachu. „Jak budu
žít bez peněz, nebo něčeho?“ Strach začíná mít formu a pak začínají vyvstávat
myšlenky ze specifických emocí strachu. Je to jako sled událostí a oceán potlačené
energie.

Budeme  se  učit,  jak  to  dekomprimovat.  Pokud  člověk  může  odpojit  pojistku  a
vytáhnout  zástrčku,  pak  je  odpojen  od  všech  prožitků  a  zanechán  vnitřnímu
klidovému stavu.

Bude užitečné, pokud člověk může akceptovat skutečnost, že s vnějšími událostmi
nemusí dělat nic, nebo je dokonce vyřešit. Člověk nemůže dosáhnout pokroku tím, že
se podívá na myšlenky, protože jsou nekonečné. Člověk se nebude snažit zvládnout
problém tím, že se podívá na konkrétní emoce, ale bude mít velmi hluboký účinek,
pokud si člověk dovolí soustředit se na energii pod rozrušením. Čím dříve člověk
tento  prožitek  zachytne,  tak  si  všimne,  že  energie  je  rozptýlená  a  téměř
nepopsatelná. Je to jako kontejner s natlakovaným plynem, který hledá uvolnění.
Jeho energie se hromadí po celý život a teď má cestu ven. Událost, která se stala
v životě, otevřela hradby, brány, dveře a nyní tento zásobník stlačené, potlačené
emoční energie využívá této příležitosti k úniku. Jakmile jsou otevřené dveře
stodoly, vyběhnou všechna zvířata ven.

Jak se může člověk dostat z cesty běžících zvířat? Nemůže, prožitek však může být
rychle překonán tím, že člověk přijme skutečnost, že nemůže uniknout. Chcete-li se
pokusit uniknout, prodloužíte jej. Mysl se pokusí zjistit způsob, jak uniknout
emoční energii, jak by snížila bolest; nicméně, bolest skutečně přichází z odporu
k prožitku. Chcete-li to zvládnout, stačí se posadit a přestat mu odolávat, místo
toho být s ním. Čím rychleji se tomu otevřete, tím rychleji je energie vypuštěna a
tím rychleji zážitek skončí. Celá věc může být propuštěna namísto toho, aby se



mohla nekonečně mučivě, táhnout celé hodiny, dny, týdny, měsíce, roky nebo dokonce
celý život.

Pamatujte si, že když někdo má akutní zranění, jako je spálenina na ruce, tak
zastaví všechno a použije stejnou metodu, jak se vzdát odporu tím, že otevře dveře
a  přivítá  prožitek  a  říká:  „Ve  skutečnosti  chci  víc,“  více  energie  z  této
zkušenosti, a bude ignorovat to, co se děje v mysli – a bude ignorovat myšlenky,
ale nechá prožitek energetického pole. Mysl řekne: „No, zažívám smutek“. To je
označení, takže budeme říkat, že všechny myšlenky jsou označení a nemají žádnou
realitu – ve skutečnosti žádná z těchto věcí neexistuje. Pokud zemře milovaný
člověk, mysl automaticky říká „smutek“; což je označení. Protože má mysl moc nad
emocemi a schopnost dát jim podobu, víra, že někoho ztrácí, způsobuje, že zármutek
dostává emocionální podobu. Energetické pole emocí je ve skutečnosti beztvaré, ale
když člověk trvá na tom, že je to smutek, pak se projeví zármutek. Pokud někdo
drží zbraň u vaší hlavy, jsme přirozeně přesvědčeni, že to vyžaduje strach, proto
stejná energie nyní dostává poněkud jinou formu označenou jako „strach.“

Je výhodné redukovat formu energetického pole a přestat cokoli označovat. Neříkáme
lidem:  „Víš,  procházím  smutkem;  mám  strach;  prožívám  rozčilení“.  Termín
„rozrušení“ je blíže pravdě. Je to obecný termín, protože je velmi těžké říci,
jaká emoce je v akutním rozrušení. Zpočátku člověk obvykle zažívá pocit šoku,
necitlivosti a nedůvěry, že se to mohlo stát. To je okamžik, kdy začít tuto praxi.
Člověk je připraven, pokud předem zná tuto techniku.

Před několika lety jsem prožil takovou zkušenost a okamžitě jsem začal neodporovat
prožitku. Neustále jsem rušil myšlenky. Například ztráta vypadala jako navždy, na
celý život. Problém není životní ztráta, ale energie emocí, která se objevuje.
Jakmile energie emocí kvůli ztrátě zmizí, stane se něco takového „Takže co?“
Problémem je akutní katastrofální emocionalita, takže člověk prostě musí být s ní.
Technikou je dovolit si ji prožít. Ve skutečnosti to rychle přejde, stačí požádat
o další! Řekni sobě, že chceš víc; „Chci to víc.“

Nakonec můžeme vidět, že to je velká příležitost. Příčinou veškeré bolesti a
utrpení je nahromadění tohoto stlačeného energetického pole a životní události nám
dávají omluvu. Otevírají bránu, abychom si je dovolili trochu procítit. Například
někdo  narazí  na  blatník  našeho  vozu.  Veškerý  potlačený  hněv,  který  jsme
nahromadili během našeho života, má nyní výmluvu, aby se projevil. Člověk se
rozhněvá kvůli poškrábanému blatníku, je naštvaný, pak přejde do sebelítosti a
viny. Události v životě jsou výmluvy za to, že se člověk zbavuje stlačené energie.
Protože se stav stane nesnesitelným, mysl najde způsob, jak ji vypustit, aby to
bylo pro nás přijatelné.

Osoba, která je s touto věcí obeznámena, pocítí stlačenou energii a začne ji
uvolňovat, aniž by čekala na to, až mysl vytvoří omluvu, která ospravedlňuje její
vypuštění. Více sofistikovaná mysl nepotřebuje vnější událost, aby uvolnila svou
zlobu. Prostě ví, že je to nějaká potlačená hněvivost, a tak si sedne a říká:
„Raději se na to podívám:“ Potom se začne zbavovat energie dříve, než se toho
zmocní mysl a vytvoří něco „tam venku“, aby si ulevila. Je to, jako by události v
našem životě byly téměř jako bezpečnostní nebo uvolňovací ventily, což poskytuje



způsob, jak dekomprimovat tento energetický zásobník.

Technika je dekompresní. Dívá se na energii tak, jak se prožívá. Nemusíme se
zabývat  myšlenkami  nebo  problémy,  které  mysl  vytváří  kolem  této  konkrétní
události. Když se člověk podívá na nějakou životní zkušenost, uvidí, že žije
uvnitř svých pocitů. Samotná životní událost je opravdu „nic“. Ráno to může
vypadat katastrofálně, ale v poledne by to mohlo být zábavné. Událost se vůbec
nezměnila.  Naražený  blatník  může  být  v  okamžiku,  kdy  se  to  stane,  zdrojem
pobouření a rozhořčení. O chvíli později, když o tom přemýšlíme, začneme se cítit
provinile. Velmi dobře víme, že jsme to trochu přehnali. Možná o hodinu později se
omlouváme tomu druhému, protože teď má problém s pojištěním. Uvědomujeme si, že to
nebyla jeho vina a toužíme, abychom se s ním vyrovnali. Teď se cítíme vinni a
znovu se obviňujeme. Pak se nad tím znovu zamyslíme a dostaneme znovu vztek.
Vidíme, s čím žijeme. Žijeme s naraženým blatníkem? Faktem je, že nikdy jsme
opravdu nežili s naraženým blatníkem; my jsme žili pouze se svou vlastní vnitřní
zkušeností. Jak se k tomu stavíme, je to, co zažíváme. Lidé nikdy v životě
nezažijí naražené blatníky, ale jen své emoce o nich.

Když se na to podíváte z této perspektivy, není to tak špatné překonat. Jediná
věc, se kterou se budete muset vypořádat, je pořád stejná energie, jemný, vnitřní
pocit, a pak jí přestaňte vzdorovat, odevzdejte se jí a uvítejte ji. Řekněte ano,
že uvolňujete svou energii. Po tom, co to děláte několik minut, nebo dokonce i
hodinu (záleží na tom, o jakého člověka jde – někteří lidé to dokážou udělat
okamžitě a někteří potřebují trochu praxe), se člověk dostane tam, kde to je, a už
ani nemusí prožívat samotné emoce. Strach zmizel a už dál není pociťován jako
strach. Hněv se necítí jako hněv; vina není pociťována jako vina sama o sobě.
Emoce jsou pociťovány jako ohromující nadcházející proud negativní energie, která
je ve skutečnosti všeobecná a bez názvu.

Když tyto energie přestaneme pojmenovávat a označovat, už se s nimi nemusíme
vyrovnávat. Když přestaneme v mysli vytvářet konstrukce a jejich interpretace,
když je necháme jít, když přestaneme chtít, aby byly správné nebo špatné, nebo že
událost je pro nás špatná, když to všechno obejdeme, pak dostaneme pocit z toho a
uvidíme, že nemusíme nic dělat, aby se to zvládlo. Nemusíme se vypořádat s
myšlenkami  nebo  dokonce  s  emocemi.  Jediné,  co  musíme  udělat,  je  zvládnout
nadcházející energii.

Můžeme to udělat? Ano, můžeme proto, že to stále děláme. Je to efektivnější
technika, než divoké dostihy v naší mysli, která se to snaží vyřešit, nebo pobíhat
uvnitř  našich  pocitů  a  snažit  se  zvládnout  katastrofické  emoce,  protože  tím
zároveň dochází k uvolnění energetického pole.

Je užitečné si to uvědomit, překonat zmatek a dostat se k základnímu bodu toho, co
je  účinné.  Zabývat  se  myšlenkami  a  událostmi  se  všemi  důvody,  logikou,
zjišťováním, a zabývat se veškerým zkoumáním psychologických významů je zábavné,
ale naprosto neúčinné. Je to ztráta času a energie a skutečně to zpomaluje
zotavení.

Léčba akutního popálení rukou trvá jen několik vteřin. Jak dlouho trvá krvácení,



než se zastaví, jestliže jsme si odřízli palec? Ve skutečnosti to trvá několik
vteřin. Například, když jsem si neúmyslně odřízl palec, okamžitě jsem použil tuto
techniku a palec krvácel přesně osm kapek. Okamžité uvolnění bolesti a uvolnění
odporu ke katastrofální záplavě emocí umožnilo okamžité zastavení krvácení.

Ti lidé, kteří zkoušeli tuto techniku, měli na fyzické úrovni stejnou zkušenost,
což dokazuje pravdu. To může být provedeno s jakoukoliv emocí. Člověk jde do
emocí, pak prochází emocí a přestane cokoli vyvolávat. Dostane se do kontaktu se
všeobecnou energií toho, co přichází. Zdá se, že jde přímo přes solar plexus, nebo
se zdá být všude. Člověk jde přímo k místu, kde je zkušenost zažívána. Musí použít
pro mysl trochu disciplíny a odmítnout, aby mysl blábolila. Člověk říká: „No,
zažívám smrt tohoto člověka tam venku:“ Nikdo to neprožívá „tam venku“; prožívá to
„tady“. Kde to je? Je to stejné místo, kde člověk vždycky zažívá zkušenost – v
pocitu sebe.

Jediným problémem je vlastní pocit. Skutečným problémem není vlastně smrt někoho
„tam venku“. Člověk čelí energii vlastních pocitů, jejich obrovské energii. Pokud
člověk nasměruje pozornost a soustředí se tam s přesností, přeruší to, co by mohla
být dlouhotrvající a velmi bolestivá zkušenost; je přivedena k náhlému konci.

Co se stane, když budeme pokračovat v uvolňování této energie? Co se stane, když
to  uvítáme?  Co  když  budeme  říkat:  „Je  to  báječná  příležitost  všechno
dekomprimovat“?

Jaká bude tedy zkušenost? Bude to relativně krátké ve srovnání s tím, co by se
dělo s obyčejným stavem vědomí. Najednou se energetické pole zastaví. Je to, jako
kdyby tlak na kompresní komoru dosáhl určitého bodu, záplava se zastaví a pak se
setkáme se stavem míru. Přímo z hluboké katastrofy přicházejí hluboké stavy míru.
Pokud tímto někdo prošel, rozumí tomu, co se tím míní. Jádro úlevy je odevzdat
energii ve velké hloubce.

Najednou  se  zastaví  veškerá  agónie  a  místo  toho  je  skoro  ticho,  nekonečná
přítomnost, nekonečný stav míru, něco, co může být větší než jakékoliv zkušenosti,
které člověk v životě měl dříve. Nejsou stejné, když vyjdou na druhé straně. Od
této chvíle jsou lehčí, volnější a méně bolestivé v rámci své vlastní emocionální
zkušenosti.

Klinicky se obvykle jedná o to, že osoba teď vydechne s úlevou. Uvědomuje si, že
život bude pokračovat a že s nimi budou moci žít. Jakkoli se situace zdála špatná,
nyní může přežít. Mír pokračuje po různou dobu a pak se objeví vlna emocionality.
To má tendenci se vracet ve vlnách, s obdobími úlevy mezi tím. Když se vlna vrátí,
člověk ji znovu uvítá a snaží se uvolnit co nejvíce tlaku, jak jen může, než se
ventil znovu zavře. Vítá to jako velmi cennou příležitost, a protože se to nemusí
stát v životě mnohokrát, je to něco, co má být ceněno. Hodnota přichází pouze
tehdy, když je člověk opravdu na druhé straně zážitku a může se na něj podívat
zpětně s moudrostí, která byla získána a pochopí, že mysl nebude dávat v této
zkušenosti žádnou skutečnou pomoc. Je to proto, že mysl se dívá špatným směrem a
říká: „Kdybych mohl změnit okolnosti události, pak bych se cítil v pořádku“.
Existují některé dobré klinické příklady.



Byl případ ženy, která obdržela telegram, ve kterém stálo, že její syn byl zabit
ve Vietnamu. V důsledku toho přestala mluvit, seděla v houpací židli poblíž okna a
jen se houpala sem a tam, a civěla do okna. Byla ve stavu zvaném apatie, s úplnou
ztrátou energie. Svět vypadal beznadějně a pro ni byl Bůh mrtvý. V tom beznadějném
stavu se kývala sem a tam a nemluvila se svou rodinou. Odmítla jíst, sotva spala,
možná v noci podřimovala a prostě jen zírala z okna v naprosté apatii. Zjistili
jsme,  že  v  důsledku  toho  došlo  k  určitým  změnám  v  chemii  mozku,  přičemž
neurotransmitery byly vyčerpány.

Mezitím rodina nevěděla, co má dělat, a byla velmi znepokojena. Asi o deset dní
později dostala rodina další zprávu z oddělení amerického ministerstva obrany, že
je to všechno omyl, že syn nebyl zabit v akci, že byl zaměněn s jiným vojákem se
stejným jménem a identifikačním číslem, které se lišilo jen jednou číslicí, a že
došlo k chybě v počítači. Rodina řekla ženě: „Matko, matko, není mrtvý!“ Dál se
houpala a zírala s prázdným pohledem do okna, jako by je ani neslyšela.

Takže změna okolností ve vnějším světě nemusí nutně změnit rozrušení, protože se
zahájil proces. Je to proces, který musí být zpracován. Nejsou to vnější události,
které se staly, které musí být přijaty, protože to je právě to, co nemůžeme
udělat. Nemůžeme přijmout okolnosti, které se staly v našem životě. Co můžeme
udělat, je přijmout a odevzdat se skutečnosti, že člověk musí utéct zatnout zuby a
být se situací právě teď. Například, pokud je naše noha zachycena v pasti na
medvědy a neexistuje žádný způsob, jak se z ní dostat, budeme se odevzdávat
samotnému  prožitku  –  je  nutné  to  vydržet,  čelit,  zvládnout  a  odevzdat  se
zkušenosti s využitím již prezentované techniky.

Aby byla účinná, člověk věnuje malou pozornost mysli, protože mysl skutečně nemá
řešení problému. Mysl říká: „Kdybychom jen mohli tyto vnější okolnosti změnit“. To
je místo, kde lidé často získávají osobní zkušenost s modlitbou. Nevědí, za co se
modlit, mohou vycházet z hořkosti, protože se modlili špatným způsobem. Velmi
často se modlitba vede takto: „Prosím, vraťte to zpět, prosím, přiveďte radost
zpět k životu. Vraťte mi palec zpátky, prosím, změňte to, co se děje.“ Je velice
pravděpodobné, že taková modlitba nebude účinná, protože je to forma modlitby
jako: „Drahý Bože, dej mi, prosím, nohu o jedno číslo větší.“ Je to problém Boha,
nebo je problém v nedostatku pochopení, jak se modlit?

V tomto okamžiku může modlitba vypadat takto: „Prosím, buď se mnou, ukaž mi, jak
se tomuto zážitku odevzdat a zvládnout ho“, a požádat o vědomé uvědomění si
Přítomnosti  Boha.  Můžeme  požádat  Boha,  aby  převzal  zkušenost  místo  nás.  Je
podivné, že když se stále odevzdáváme zážitku a prožívání zážitku, protože jsme se
vzdali odporu a označování, postupně se tomu vzdáváme.

Musíme odmítnout věnovat pozornost myšlenkám a „dělat něco“ tam venku, abychom se
pokusili změnit situaci. Pak vzniká ochota vzdát se označení a nedat emoční
energii formu. Celkové odevzdání se energii nás přivede do vnitřního stavu, a jak
se stále více dostáváme do odevzdanosti, že něco je zažíváno, a že se jedná o
prožívání zkušenosti pro zkušenost samotnou. Je to, jako kdyby se osobní já nyní
stáhlo, a vše, co můžeme říci, je, že energie probíhá.



Ti, kdo se modlí v tomto směru, si uvědomují, o co se jedná v tomto prožitku,
protože když se člověk hluboce odevzdá této zkušenosti, uvědomuje si, že ji
zpracovává. Je to, jako by ji řešilo a ovládalo nějaké energetické pole, nějaký
nekonečný způsob existence, nějaký aspekt bytí. Pak přichází překvapivé uvědomění,
že ji člověk vůbec neřídí a neovládá, že je to nějaká iluze, která se do ní
projevuje, dává jí formu a identifikuje se s něčím, co způsobuje bolest. Bolest
vychází z odporu a z naléhání, že se osobní já a všechny jeho aspekty musí s danou
situací vypořádat, že musí se zkušeností tam venku něco udělat – někoho žalovat,
změnit dům nebo se přestěhovat na jiné místo – až to člověk odevzdá spolu s
myšlením. Odevzdá chtění ovládat a měnit to. Oddává se vnitřnímu zážitku a nakonec
jej vidí jako skvělý dar, ale pouze když se vydá na druhou stranu.

K těm, kteří jsou vědomě propojeni ve svém životě s duchovní prací, jak pro vás
vypadá duchovní práce? Co si myslíte o duchovní práci? Jaká je povaha toho, co
nazýváte duchovním, nebo vědomím, nebo co znamená zabývat se svým nevědomím nebo
nadvědomím? Jak to podle vás vypadá?

Někteří lidé, kteří tím strávili mnoho let, řekli, že vidí osobu, která klečí a
modlí se, nebo vidí osobu v kostele. Vidí lidi na setkání, kdy se všichni drží za
ruce a říkají „Om“ a vidí světlo ve středu kruhu. Představují si, že sedí s knihou
a  studují  pozdě  do  půlnoci  nebo  do  1:00.  Vidí  sami  sebe,  že  poslouchají
audionahrávky známých duchovních hlasatelů, nebo se vidí na shromážděních pro
„tělo, mysl a ducha“ nebo v léčebných službách. Toto je celé panorama toho, co
mysl zahrnuje pod pojmem „duchovní práce“.

Když však čelí životní krizi, nezdá se to jako „duchovní“ práce. Duchovní práce je
zobrazována  jako  studium  učebnic,  prohlížení  obrázků  guru  a  zpěv  písní.  Pak
nastane akutní katastrofa a duchovní práce je vynechána. Obnoví se až poté, co
byly vyřešeny všechny mimořádné události a úkoly v životě.

Je to, jako bychom opravdu neviděli podstatu duchovní práce. Nevidíme, že právě
duchovní práce vyvolává tyto akutní krize, přivádí nás do nich a že jsou to
příležitost.  Právě  zde  se  děje  duchovní  práce.  To  ostatní  byla  příprava,
shromažďování  informací  a  zkušeností,  rozhodování  o  směru  a  shromažďování
duchovních  poznatků.  Pak  najednou  přijde  okamžik  pravdy,  čas  to  udělat.

Jsou lidé, kteří po mnoho let působí v duchovní práci a v metafyzických kruzích a
v jejich životě se nic nezmění. Mají stejné nemoci a problémy, jejich osobní život
je stejný. Nemají žádné zkušenosti s vnitřní pravdou, o které slyší. Proč je to
tak? Když jim život přináší zlatou příležitost, je čas, aby se duchovní znalosti
staly skutečností. Je čas na transformaci, čas, aby se uskutečnil skok ve vědomí.
To jsou zlaté okamžiky.

Akutní katastrofy jsou dobou, kdy děláme velké skoky, když jim čelíme přímo a
pevně  říkáme:  „Nezměním  kurz  v  této  duchovní  práci.“  Teď  jsme  skutečně
konfrontováni  s  opravdovou  duchovní  prací.  Není  to  čtení  nějakých  příjemně
znějících frází v knize nebo pohled na nějaký šťastný obrázek. Místo toho jsme
přímo v tom, drží nás to v zubech. Pravá duchovní práce nastává, když jsme
konfrontováni s tím, čemu se nemůžeme vyhnout. Je to přímá konfrontace, která



vyžaduje skok ve vědomí.

Jsou to zlaté příležitosti, které jsou k nezaplacení, pokud bychom je viděli
takhle, pokud jsme ochotni být s nimi a říci: „Tak OK“. Ochota je přijmout, bez
ohledu na to, jak bolestivé to může být, umožňuje obrovský skok ve vědomí,
skutečný pokrok v moudrosti, v poznání a ve vědomí. To, o čem v knihách čteme, se
pak stává naší vlastní vnitřní zkušeností.

Existuje něco pod emocionalitou, co zažívá tuto energii pro člověka. Je to doslova
ovládáno něčím mnohem větším, než je osobní já člověka. Kdyby byl přítomen pouze
malý osobní člověk, byl by úplně zaplaven a zničen energií propuštěnou během
těchto zážitků. Člověk přežije zážitky, protože je něco většího než osobní já, co
je více než schopné to zvládnout.

Trikem mysli je, že to nevidí. Snaží se změnit to, co se děje „tam venku“, snaží
se na to přijít, a pak spadne zpátky do intelektu a zjistí, že intelekt nevyřeší
tento druh problému. Když nám spadne na nohy velká dubová kláda a zláme všechny
kosti v nohách, potřebujeme v tom okamžiku naši připravenost a ochotu zvládnout
to, co život představuje. Když máme nástroje a ochotu, může to přinést velmi
rychlé uzdravení.

Existuje  povědomí  v  akutní  krizové  situaci,  že  skutečně  dokážeme  prožitek
zvládnout. Část paniky přichází z toho, že si myslíme, že to, co si myslíme, že
jsme – bezmocné, omezené já – nemá žádnou shodu pro sílu této zkušenosti. To je
přesně  to,  co  se  děje  –  omezené,  individuální,  osobní  já  nemůže  zvládnout
překonání.  To  je  jeho  přesná  duchovní  hodnota.  Co  vlastně  chceme  změnit  na
zkušenosti? Uvidíme, že to, co chceme udělat, je změnit, jak se v ní cítíme. To,
co můžeme vědět je, že ten pocit přijde a odejde. Událost nás po pocitovém stavu
nebude trápit. Vše, co musíme prožít, je akutní vzestup energie emocí. Události se
o sebe postarají.

Touha  změnit  to,  co  se  stalo  a  jak  se  v  tom  cítíme,  musí  být  odevzdána.
Konfrontace existuje a jediné, co můžeme udělat, je říct události ano a prožít to,
bez ohledu na to, co to je, jako např. smrt milované osoby, rozvod, odloučení,
akutní nouzová situace nebo katastrofální zranění. To všechno způsobuje šok, který
je stejný, bez ohledu na to, jaká je nárazová událost. Šok je náhlé uvědomění si
naší bezmocnosti, skutečnost, že vůle narazila do zdi, že jsme byli zastaveni a že
osobní vůle nemůže mít svou cestu. Proto je šok a uvědomění si toho všeho stejný
ve všech zkušenostech spolu s tím, že skutečnost je nezměnitelná a trvalá. To je
šok. Je to, jako bychom narazili plnou rychlostí proti cihlové zdi, a pokaždé v
životě, když to uděláme, se uvolní stejné energetické pole.

Pokud jste prožili více než jednu z těchto zkušeností ve svém životě, můžete se
podívat zpět a uvědomit si, že je to tak, a že pokaždé byl šok stejný. Prožitky a
posloupnost byly stejné. Byly zde zkušenosti s pocity náhlého znecitlivění, stavu
nevíry a následného rozpoutání všech negativních pocitů.

Když se podíváme na negativní pocity přesně a na některé prožitky, které jsme
měli, uvědomujeme si, že jsme zažili toto všechno. Zažili jsme totalitu tohoto
negativního  energetického  pole.  Bude  přítomné  ráno  a  odpoledne  bude  stále



přítomné. Ve skutečnosti jsme se během jedné minuty pohybovali sem a tam. Je to
jako mihotající se energetické pole, v němž forma emocionality bliká od hněvu k
rozhořčení, od sebelítosti k žárlivosti, od vyrovnání k pomstě, od nenávisti k
nenávisti k Bohu, od nenávisti vůči sobě k obviňování rodiny a společnosti, vlády
a zákonů. Mysl divoce pobíhá v tomto negativním energetickém poli. Vidíme jeho
rozptýlenost a beztvarost. Je to jako koš negativní energie a my musíme zvládnout
koš, ne všechny malé věci, které v něm blikají. Musíme to zvládnout „všechno“.
Když vidíme, že to „všechno“ snižuje tlak, rychle nás to přesune na druhou stranu.
Vidíme, že je to nevyhnutelná zkušenost a musíme mít ochotu odevzdat se práci,
kterou je třeba udělat nyní. Kdy můžeme říct, že je tato práce dokončena? Když
najednou vyjdeme do vnitřního stavu míru.

Víme, že i o několik let později mají lidé v sobě nadále zlobu a hněv, a jsou
zachyceni  v  nějakém  aspektu  tohoto  negativního  energetického  pole,  protože
události nebyly zpracovány na prvním místě. Takový člověk nebyl ochotný se posadit
a úplně je zpracovat. Lidé to nechtějí kvůli bolestem, které to s sebou nese, a
protože nevědí, jakou techniku používat. Pokaždé, když se na to podívají, začnou
se znovu snažit změnit události ve světě a zvládnout myšlenky. Intelekt a mysl se
to snaží vyřešit, a člověk se dostane do stejné slepé uličky. Tím, že nemáme
účinný nástroj, s nímž bychom zvládli události, práce zůstává neúplná.

Co  se  stane  s  neúplnou  prací  a  emocemi,  které  nebyly  uvolněny?  To,  co  je
nezpracováno, se začne projevovat v emocionálních postojích a v těle ve formě
onemocnění. Nevědomá vina, která se neztratila, kvůli katastrofě, která se stala
před mnoha lety, se projevuje prostřednictvím autonomního nervového systému a
akupunkturního energetického systému a spojuje se s něčím v mysli.

Energetické  pole  intelektu  myšlení  je  na  úrovni  400.  Energetické  pole  viny,
strachu nebo hněvu se pak spojuje s nějakým systémem víry v mysli o určité nemoci,
která vede k fyzické nemoci. V psychoanalýze se nazývá psychosomatická a v tomto
případě  je  psychologický  příspěvek  na  povrchu  a  docela  viditelný.  Konečným
výsledkem  nevyřešeného  emočního  zacházení  s  katastrofickým  zážitkem  je  často
onemocnění, které se může objevit mnoho let později. Smutek, který byl v době
úmrtí některého člena rodiny, který byl před dvaceti lety nezpracovaný, se nyní
může projevit jako srdeční záchvat.

Věc se vyřešila, když jsme se cítili v míru a dokončili to. Už se neobjeví, ani
nepřináší bolesti, když o tom přemýšlíme; jsme spokojeni. Můžeme cítit lítost, že
jsme to museli tak prožít, ale nějak se vydáme na druhou stranu jako jiný druh
člověka a díky tomuto poznání existuje určitý pocit míru, který nám dovoluje
vědět, že to bylo zpracované.

Katastrofické zážitky jsou semena, jsou samotnou podstatou nejvyššího duchovního
zážitku. V něm a následováním jeho středového jádra, v totálním vykročení z útesu,
v úplném odevzdání se zkušenosti, je semeno a jádro toho, co duchovní hledající
hledal po celou dobu.

Při mnoha katastrofických situacích v běžném životě dochází k neúplnému vyřešení
zkušeností, spolu s nedostatkem povědomí o diamantových kvalitách a příležitostech



v rámci těchto akcí. Jsme zahlceni tím, co se děje, a díváme se špatným směrem.
Mysl také získává tajné odměny z negativních emocí (např. pozornost, sebelítost,
drama) a status mučednictví atd.

Mnohokrát dochází ke změněným stavům vědomí a osoba je odvezena na pohotovost a
jsou použity léky. To, co může být zásadní duchovní objev, je zakryto „náplastí“ a
rodina se snaží odvést osobu od duchovní práce.

Základní aspekt duchovního prospěchu spočívá v tom, že se dostanete přímo do
tohoto zážitku. V Zenu se říká „Jděte přímo, bez ohledu na to, co se děje“, takže
když přijde tato katastrofická zkušenost, je prospěšné se zaměřit přímo do jádra,
říci „ano“ a prožít to.

V mém životě byly katastrofické situace, ale když byly k dispozici „náplasti“, tak
jsem je odmítl přijmout, protože jsem se tehdy naučil, jakou hodnotu takové
prožitky mají. „Náplasti“ opravdu zabraňují prožívání toho, co by se mohlo nazvat
„pád  na  dno“.  Koncepce  pádu  na  dno,  která  je  dobře  známá  při  řešení  mnoha
závažných problémů, jako je alkoholismus, znamená pustit, uvolnit, nechat úplně
jít.

Při akutní katastrofální situaci se mysl snaží přilnout k tomu, co zná. Pokusí se
o únik, hledá rozptýlení, uklidnění, drogy a alkohol a různé jiné způsoby, jak
zlepšit situaci, než jí přímo čelit a prožít ji.

Podstatou katastrofické situace je úplně se vzdát pro objev toho, co je větší než
osobní já. Úplné prožívání katastrofy nás přivedlo do souvislosti a k uvědomění
si, že v sobě máme něco, co má sílu vydržet, bez ohledu na to, jak katastrofická
se zkušenost zdá být. Výsledkem je, že na druhou stranu vycházíme jako větší
člověk s vědomím, že v nás je něco uvnitř, že je to Přítomnost, kvalita nebo
aspekt života, co má sílu provést nás i co zdánlivě nejvíce nemožnou situací.

Pokud katastrofický zážitek není úplně zpracován, existují určité zbytky. Je to,
jako bychom zůstali viset uprostřed pádu z útesu. Někteří lidé si myslí, že odešli
z útesu, ale ve skutečnosti zjistíme, že se tajně zachytili prsty a viseli na
nějaké malé vyvýšenině nebo záchranném lanu. Odevzdání se Bohu nebylo opravdu
úplné, takže zůstává pochybnost a z této pochybnosti je zbytkem například smutek
nebo strach ze zkušenosti. Pokud při průchodu zkušeností neprožíváme něco většího,
než je naše osobní já, můžeme skončit s omezením, jistým ochromením, neschopností
překročit určitý bod a ochota účasti se stává omezená. Takový člověk říká: „Raději
bych žil omezený život, než abych znovu čelil takové zkušenosti. Raději bych nikdy
nemiloval, než znovu milovat a ztratit“. Říká se: „Je lepší milovat a ztratit, než
vůbec nikdy nemilovat“. Prožívání lásky nás spojuje s naším vyšším Já, které je
větší než naše omezené, malé já.

Úplné vyřešení nás přivede do vědomého kontaktu s něčím, co je větší než osobní
já. Mnoho lidí, kteří to prožili, dosvědčí, že když se vzdali malého já pro něco
většího, přišli do styku s tím, co považovali za „skutečné“. Tato osobní vnitřní
zkušenost duchovní reality přesune člověka od studia knih k hlubokému vnitřnímu
přesvědčení. Z tohoto vnitřního přesvědčení přichází ochota opětovně vstoupit do
života, účastnit se ho a přijmout rizika a šance.



Jaký je vnitřní zážitek pádu na dno? Vychází z pocitů beznaděje a zoufalství, malé
já člověka říká: „Já sám to nemůžu zvládnout“. Osoba podléhá beznaději a z toho
přijde ochota pustit se, vzdát se něčemu většímu než je já. Na samém dně si člověk
uvědomuje a přijímá pravdu, že „já, já sám, mé vlastní osobní já, mé vlastní ego-
já, nejsem schopen to zvládnout. Já to nedokážu vyřešit.“ Z této porážky vyvstává
vítězství a úspěch. Fénix vystupuje z popelu zoufalství a beznaděje. Cenu nemá
zoufalství  a  beznaděj,  ale  opuštění  malého  já  a  uvědomění  si  jeho  limitů.
Uprostřed katastrofy člověk říká: „Vzdávám se. Nemohu to zvládnout,“ a pak může
vědomě nebo nevědomě požádat Boha o pomoc.

Vzhledem k zákonu o svobodné vůli a k povaze vědomí se říká, že velké bytosti nad
námi, které jsou ochotné pomoci všem z nás, čekají, až řekneme „ano“. Je to náhlý
obrat ode dna k ochotě přijmout, že existuje něco, co je větší než my, k čemu
bychom se mohli obrátit. Když člověk říká: „Pokud je Bůh, požádám ho, aby mi
pomohl,“ pak se objevují velké transformační zkušenosti, které byly zaznamenány v
celé historii od samého počátku.

Začátek velké celosvětové organizace Anonymních alkoholiků (AA) vyšel z takové
zkušenosti.  Bill  W,  slavný  zakladatel  AA,  dosáhl  dna.  Byl  ve  stavu  úplného
zoufalství a beznaděje a vzdal se osobního já. V té době byl nevěřící, ale řekl:
„Pokud je Bůh, požádám ho, aby mi pomohl.“ V té chvíli přišla velká transformační
zkušenost, jejíž duchovní sílu dokládají miliony životů, které byly ovlivněny
energií, která vytekla do světa jako důsledek toho, že tento člověk sdílí své
duchovní zkušenosti.

Je zřejmé, že odevzdání se a pád na dno jsou zásadní. Vychází to z pochopení, že
nemůžeme změnit věci a jsme omezení a bezmocní, abychom zjistili, co má moc ve
vesmíru. Tato moc přichází a zachází s touto zkušeností a my víme, kdy k ní dojde
kvůli hlubokému stavu míru. Tam, kde bylo utrpení, nyní existuje stav nekonečného
míru a nevýslovné povědomí o Nekonečné Přítomnosti.

Historicky se jednalo o zvláštní příležitost, kdy nastalo uvědomění si pravdy, ale
to vůbec není nutné, to je jen jeden typ zkušenosti. Ve skutečnosti je to povaha
duchovní práce po celou dobu. Osoba, která se podílí na duchovní práci, se vždy
dívá na to, co se děje v životě, a vidí to jako učitele, jako obilí pro mlýn. Co
se děje, představuje to, na čem se pracuje, takže akutní katastrofa by byla jen
pokračováním procesu, který se děje stejně. Výsledkem je, že osoba, která se
intenzivně  podílí  na  duchovní  práci,  by  ji  tentokrát  viděla  jako  zlatou
příležitost a velkou výhodu, možná bolestivou a lítostivou. Základním charakterem
duchovní práce je zůstat soustředěn na to, co se objevuje od okamžiku k okamžiku a
uvědomovat si „co“ se zažívá a kde se to prožívá.

Existuje meditativní a kontemplativní technika, která může být použita k dosažení
stejného výsledku. Je to proces neustálého vzdávání se chtít ovládat prožitky i
samotné prožívání. Objevuje se náhlé uvědomění si, že vědomí je řešeno nekonečným
aspektem vědomí (Já); to mohl člověk již dříve tušit, ale ne si to skutečně
uvědomovat. Po tomto uvědomění dochází k častějšímu uvědomování si Přítomnosti.

Z  této  zkušenosti  přichází  stále  větší  ochota  spoléhat  se  na  tuto  vnitřní



Přítomnost a čím dál méně se spoléhat na malé já. Méně často se člověk spoléhá na
malé já, aby se vyrovnal s životními problémy, neboť existuje progresivní ochota
vzdát  se  vyššímu  Já.  Postupná  ztráta  identifikace  s  malým  já  a  rostoucí
identifikace s Přítomností, spolu s ochotou odevzdat život a všechny jeho aspekty
Boží vůli, se stávají samotným jádrem duchovního cvičení a zkušeností člověka.

Akutní katastrofická zkušenost je klíčová příležitost k učení, která nás učí jít
do samotného jádra, do samotné podstaty této zkušenosti, vidět co to je a zvládat
to na úrovni prožívání uvnitř energetického pole samotného vědomí. Je to ochota
vzdát se a opustit chtění změnit to, co se stalo „tam venku“. Znamená to přestat
to chtít ovládat tím, že člověk o tom přemýšlí a snaží se to řešit intelektem a
emocemi. Má ochotu odevzdat se podstatě této zkušenosti, aniž by ji jakkoli
nazýval, označoval nebo dával pojmenování. Má ochotu zvládnout její energetické
pole  a  jít  přímo  do  vnitřního  zážitku.  Odevzdání  se  vnitřnímu  prožitku  je
otevřeným vchodem k zážitku něčeho většího, než je malé osobní já.

Každá katastrofa je tedy opakováním a reprezentací další příležitosti pro tuto
velkou duchovní zkušenost; proto lidé, kteří prožili velké katastrofické zážitky,
vyjadřují svou vděčnost. Často lidé říkají: „Ačkoli bych to nechtěl prožít znovu,
jsem velmi vděčný za tuto zkušenost.“

Jak může být člověk vděčný za něco, co svět považuje za hroznou katastrofu nebo
strašnou progresivní nemoc? To, co se tito lidé naučili z katastrofy, bylo tak
velkého rozměru, že cena stojí za to, protože díky uvědomění pravdy objevili
spojení s esenciálním jádrem svého bytí.

Jak duchovně rosteme a stáváme se duchovně vzdělanými, tak to stále méně a méně
vyžaduje ochotu čelit této vnitřní zkušenosti. Dalo by se říci, že osoba „na dně“
se progresivně pozvedá. Člověk nemusí procházet bolestnou agónií dříve, dokud není
ochotný pustit se a vzdát se. Stále více se stává ochotný dělat to na denní bázi
tak, aby se to stalo součástí života, a přitom si neustále uvědomuje, jak se
člověk snaží ovládat věci nebo se snaží změnit Boží vůli, nebo jak se člověk
pokouší změnit a ovládat Boha. Čím častěji existuje ochota úplně se odevzdat ve
velké hloubce, pak vidíme, že se odevzdání vyskytuje v různých hloubkách.

V běžném životě se vzdáváme jen trochu. Pod silnějším tlakem jsme ochotni odevzdat
se více a uvědomit si, že se nemusíme dostat pod katastrofický tlak, abychom byli
ochotni  podrobit  se  ve  velké  hloubce.  Transformace  osobnosti,  celá  změna  v
duchovním postavení člověka, tradičně přichází z velkého hlubokého odevzdání. Co
to znamená odevzdat se ve velké hloubce? Jak se můžeme odevzdat ve velké hloubce,
aniž bychom se museli podrobit hrozné emocionální katastrofě, abychom dosáhli
stejné duchovní práce? Budeme se vychovávat tím, že uvidíme podstatu procesu. Naše
pozice se mění a my jsme jiní. Jsme ochotni být s životem ve všech jeho projevech.
Ochota je pak prožívána jako vnitřní stav živosti. Z této ochoty vyvstává šance,
protože teď víme, že nás doprovází něco větší než osobní já. Není to osobní já,
které musí zvládnout to, co přichází v životě. Nekonečná Přítomnost, která je vždy
s námi, je silnější než lidská vůle a ego. Malé já přináší bolest a utrpení, velké
Já vyzařuje uzdravení a mír.



Celá kniha je k dispozici zde:
http://www.hawkins.support/studijni-knihy/d-r-hawkins/leceni-a-uzdraveni/

Jak podpořit ochranu zdraví, uvědomění,
zodpovědnost a zdravý rozum vzhledem k
aktuální situaci?

Vzhľadom na to, že v období prebiehajúcej karantény máme viac času zamyslieť sa
nad sebou a aj nad tým ako by sme mohli skvalitniť svoj život ale aj Život ako
taký dávame Vám na zváženie nasledovné riadky. Sú tu vybrané texty z knihy Dr.
Hawkinsa Healing and Recovery (Léčení a zotavení) 2009.

 Toto má podporiť integritu, zodpovednosť, zdravý rozum, uvedomenie a ochranu
zdravia  v  spoločnosti  všeobecne  aj  vo  vzťahu  ku  aktuálnej  situácii.  Sme  za
zodpovedné  dodržiavanie  všeobecných  pravidiel  prevencie  a  nariadení  v  období
karantény voči šíreniu infekcií. Heslo dňa a mesiaca: “ Vydržať!“ � � .

Treba zobrať do úvahy dve témy:

Aké následky a vplyv majú emócie na naše zdravie a ako ich prekonať –1.
vzhľadom na pociťované obavy, strach, hnev, paniku v tomto období
Zdravie vs. nemoc – vzhľadom na infekciu ako takú2.

Pozn: Souvislostmi vztaženými k aktuální situaci se budeme zabývat v článku, který
právě připravujeme.

1.

Vnútorné napätie sú potlačené emócie. Emócii netreba odporovať treba ju iba bez
zasahovania do nej nechať prebehnúť a tlak sa uvoľní. Uvedomenie: „NIE SOM TÁTO
EMÓCIA, SOM NESMRTEĽNÝ A NEZNIČITEĽNÝ PRIESTOR VEDOMIA, V KTOROM EMÓCIA PREBIEHA.“
Keď si uvedomíš, že nie si tá emócia ale priestor, ktorému tá emócia nedokáže nič
urobiť pretože to je priestor. Je to ako strieľať do vzduchu pričom vzduchu strela
nedokáže ublížiť. Alebo ako vlnky na jazere nedokážu poškodiť jazero a preto
jazero nemusí odporovať vlnkám a pretože neodporuje tak vlnky prídu, prebehnú a
zaniknú. Rovnakú analógiu môžeme použiť vo vzťahu ku strachu či hnevu, tým, že sme
priestor vedomia dovolíme emócii prísť, prebiehať aj odísť. Na to aby sme mohli
iba  pokojne  z  roviny  priestoru  pozorovať  myšlienku,  je  nevyhnutné  vzdať  sa
tendencie reagovať automaticky na všetko odporom alebo túžbou. Treba tie emócie
nechať prebehnúť a oni na to aby mohli prebiehať spotrebujú energiu, náboj, silu,
ktorú človek pociťuje. Vyčistený priestor od neželanej emócie je možné potom
naplniť VĎAKOU za to, že máme blízkych, že máme koho MILOVAŤ, mať RADOSŤ za to, že
sme živý, že ŽIVOT ako taký existuje a vytrvať pri tomto naladení. To čo nosíme v
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mysli to rastie! Človek sa MÔŽE rozhodnúť čo v sebe nosí a čomu umožňuje rásť.
Emóciu strachu môže nechať nech sama odíde (nesmieme odporovať ani podporovať) z
priestoru vedomia a tým, že potom vedome myslíme s Vďakou, Radosťou a Láskou na
druhých priestor vedomia sa naplní Krásou.

„….je nezbytné znovu se podívat na vztah mezi tělem, myslí a duchem.

Budeme diskutovat o věcech, které můžeme ověřit prostřednictvím našich vlastních
zkušeností,  spolu  s  ověřitelnou  klinickou  zkušeností  odvozenou  z  pohledu
klinického vědce, který věří jen tomu, co může být klinicky opakováno a ověřeno
vnitřními zkušenostmi.

Charakteristickým rysem těla je to, že je nevědomé, to znamená, že tělo nemá
schopnost samo se zažít. To znamená, že rameno samo o sobě nemůže zažít svou
vlastní existenci. Nemůže ani zažít, že je, ani kde je, jak velké, nebo co dělá.
Jak víme, co se děje s tělem? Víme to pouze kvůli smyslům. Nezažíváme samotné
tělo, ale místo toho smyslovou zprávu o těle. Zaznamenáváme také, že samotné
smysly nemají žádnou schopnost prožitku. Například v uchu vibrace procházející
sluchovým nervem a stimulace tympanické membrány a ucho nemůže žádným způsobem
prožívat zvuk.

Kde se odehrává prožívání těla? Zaznamenává se v mozku, ale povědomí se objevuje v
něčem větším, než je samotný mozek, v tom, co nazýváme „myslí“. Je to kvůli
energetickému poli mysli, že zažíváme mozek a tělo. Samotná mysl, kupodivu, ale
postrádá  také  schopnost  se  prožívat.  Je  to  úžasná  myšlenka,  když  se  na  ni
podíváme. Vidíme, že myšlenka sama o sobě nemá schopnost prožívat své vlastní
„myšlení“. Paměť nemá sama o sobě schopnost zažít svou vlastní „paměť“. Podobně
ani fantazie o budoucnosti nemá takovou schopnost. Fantazie, emoce – to vše, co se
děje v mysli – jsou jen zkušenosti kvůli tomu mnohem většímu energetickému poli,
jež mysl nazývá vědomí. Toto energetické pole je více difúzní, beztvaré a je
schopné prožívat změny stejně jako všechny jevy. Právě kvůli tomuto vědomí jsme si
vědomi toho, co se děje v mysli, a je to proto, že jsme si vědomi toho, co se děje
s pocity. Vzhledem k pocitům jsme si vědomi toho, co se děje s fyzickým tělem.

Kupodivu však ani samotné vědomí nemůže hlásit, co se děje v něm, s výjimkou
většího  pole,  které  je  nekonečné  a  bez  dimenze  nazvané  zkušenostní  poznání
subjektivního vědomí. Kvůli této kvalitě povědomí, která doprovází existenci a
bytost, jsme schopni vědomí. Z vědomí přichází znalost toho, co se děje uvnitř
vědomí. Vědomí o tom, co se děje v mysli, a mysl hlásí, co se děje s pocity o
těle. Vidíme tedy, že to, co jsme ve svém nejvyšším a největším smyslu, se týká
schopnosti  subjektivního  vědomí.  Je  to  pouze  v  samotném  vědomí,  že  všechny
zkušenosti jsou prožívány.“

* Dr. David R. Hawkins, Healing and Recovery (Léčení a zotavení) 2009, kap. 3
Stres
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V súvislosti so zdravím a nemocou Dr. Hawkins hovorí nasledovné:

„Je třeba se podívat na vztah mezi myslí a tělem kvůli jeho velkému významu v
oblasti zdraví, který není ve skutečnosti jasně pochopen. Základním principem,
který je klinicky prokázán, je, že jsme podřízeni pouze tomu, co máme v mysli.
Jedná se o princip léčby a zdraví, přičemž jednou stranou mince jsou nemoci a
druhou je zdraví. Jsou to opačné strany mince stejného chápání, které uzdravuje a
přináší zdraví – že jsme podřízeni tomu, co máme v mysli.

Dobrým klinickým příkladem je více osobností v jednom člověku a dalším příkladem
je hypnóza. V hypnóze můžete pacientovi vsugerovat, že je alergický na růže na
stole, a že když vstane, objeví se mu v ústech vyrážka a začne kýchat. Pak je
uveden do amnézie. Když se člověk probudí z transu, najednou začíná sípat a v
ústech se mu objeví vyrážka. Tělo reaguje na to, co si myslí mysl. V hypnóze mohou
být indukovány příznaky většiny onemocnění tím, že pacient je přesvědčen, že
program je pravdivý; a pak může být vytvořena amnézie na proces programování. To
ukazuje, že nemoc pochází z programu nebo systému víry, který je v běžném životě
často nevědomý.“

* Dr. David R. Hawkins, Healing and Recovery (Léčení a zotavení) 2009, kap. 4
Zdraví

„Zdraví je výsledkem pozitivních mentálních postojů. Vzniká v oblasti vědomí a
odráží úroveň vědomí, která se projevuje na nižší fyzické úrovni. Projevy zdraví
pocházejí  z  polí  nad  Neutralitou  –  z  Ochoty  a  z  láskyplnosti,  z  vnitřní
radostnosti a z vnitřního stavu míru.“

* Dr. David R. Hawkins, Healing and Recovery (Léčení a zotavení) 2009, kap. 4
Zdraví

„Díky  pozitivním  postojům  je  akupunkturní  energetický  systém  vyvážený  a
energetický tok zdraví a života proudí přímo napříč všemi energetickými kanály a
stimuluje všechny orgány těla. Při negativním myšlením je tok energie přerušený v
jednom z dvanácti hlavních meridiánů, a pokud se stav opakuje, dochází k poškození
orgánu. Negativní emoce zesilují proces onemocnění. Nevědomá vina mu dává energii
a forma onemocnění je důsledkem duševních mechanismů, protože tělo vyjadřuje to, v
co mysl věří.“

* Dr. David R. Hawkins, Healing and Recovery (Léčení a zotavení) 2009, kap. 4
Zdraví

„Bylo provedeno mnoho experimentů s chřipkovým virem, kdy bylo například sto
dobrovolníků vystaveno velmi těžkým dávkám chřipkového viru. Zajímavé je, že ne
všichni skončili s nachlazením, jen určité procento. Jinými slovy, pokud by byla
moc ve viru samotném a ne uvnitř vědomí, všech sto lidí by dostalo chřipku,
protože virus je tak silný. Avšak dostalo ji jen šedesát pět procent lidí, protože
každý  třetí  z  nich  na  ni  nevěří.  Tato  třetina  měla  značné  pochybnosti  a
nedostatečnou  nevědomou  vinu.  Není  pro  takového  člověka  přijatelné,  aby  to
vyjádřil v této podobě, takže nic není univerzální. Stejnou věc lze vidět při
uzdravování. Pneumonie nebo ptačí chřipka se neobjevuje u sta procent lidí, kteří
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jsou vystaveni riziku, ale jen u určitého procenta z nich. Srovnatelně pouze
určitý počet lidí reaguje na lékařskou péči. Rozdíl je v tom, že ti, kteří
reagují, nejsou ovládáni z nevědomí. Také negativní systém víry není účinný,
protože  konkrétní  nemoc  neodpovídá  žádné  specifické  myšlenkové  formě,  kterou
člověk přijal, takže obě strany – nemoc a léčení – odrážejí energii, která je
vložena do určitého systému víry.

Zdraví je ochota odmítat negativitu. Proč člověk přijímá především negativitu?
Proč  jsou  někteří  lidé  tak  vnímaví  k  programování?  Existují  lidé,  kteří  se
strachují pokaždé, když otevírají časopis, který popisuje současné nemoci, které
se  sebou  nesou  velké  množství  strachu  a  viny.  Množství  strachu  je  skutečně
důsledkem množství nevědomé viny. Je to, jako by zranitelná osoba byla přitahována
strachem, a když slyší o nemoci, stává se mentálně naprogramovanou natolik, aby ji
uskutečnila ve svém životě.“

* Dr. David R. Hawkins, Healing and Recovery (Léčení a zotavení) 2009, kap. 4
Zdraví

  

„Když se vracíme zpět k fyzičnosti, je užitečné si pamatovat, že energetické pole
těla v úrovni 200 je slabé ve srovnání se systémy víry úrovně 400. Víra, že cukr a
sladkosti způsobí hypoglykemii, cukrovku nebo nadváhu, tyto nemoci zapříčiní.
Vysvětlení,  která  byla  dána,  jsou  odmítnutí  pravdy  a  racionalizace,  aby  se
ospravedlnilo, že jste oběť. Když říkáme, že je to vědecky dokázáno, je to jen
vysvětlení. Reálná věda je popis mechanismu. Popis mechanismu toho, jak k tomu
dochází na fyzické úrovni, je stále jen popisem mechanismu, nikoli příčinou.
Příčina je na úrovni mysli, účinek je na úrovni těla, ne naopak. Pouhé obrácení
tohoto porozumění poskytuje celý klíč ke zdraví a léčení. Zdraví pak vychází z
pozitivních mentálních postojů, o kterých jsme mnohokrát slyšeli, natolik, že
mnoho lidí to otravuje, protože to znamená, že pokud mají nemoc, nemají pozitivní
mentální postoj.“

* Dr. David R. Hawkins, Healing and Recovery (Léčení a zotavení) 2009, kap. 4
Zdraví

Co můžeme udělat, pokud nás virové
okolnosti „donutí“ z jakýchkoliv příčin
zůstat doma?

Vzít si knihu a číst si. �

Je dobré mit v domácí knihovně tituly, které umožní změnit pohled na dění kolem
nás. Opravdu velmi pravdivou a poučnou je kniha:

http://www.hawkins.support/studijni-knihy/d-r-hawkins/leceni-a-uzdraveni/kapitola-4-zdravi/
http://www.hawkins.support/studijni-knihy/d-r-hawkins/leceni-a-uzdraveni/kapitola-4-zdravi/
http://www.hawkins.support/studijni-knihy/d-r-hawkins/leceni-a-uzdraveni/kapitola-4-zdravi/
http://www.hawkins.support/studijni-knihy/d-r-hawkins/leceni-a-uzdraveni/kapitola-4-zdravi/
https://www.hawkins.support/co-muzeme-udelat-pokud-nas-virove-okolnosti-donuti-z-jakychkoliv-pricin-zustat-doma/
https://www.hawkins.support/co-muzeme-udelat-pokud-nas-virove-okolnosti-donuti-z-jakychkoliv-pricin-zustat-doma/
https://www.hawkins.support/co-muzeme-udelat-pokud-nas-virove-okolnosti-donuti-z-jakychkoliv-pricin-zustat-doma/


JÁ: realita a subjektivita od Dr. Davida R. Hawkinse.

 

Překlady profesionálů mají vyšší kvalitu
než amatérské překlady, které jsou

umístěny zdarma na hawkins.support a jsou
čtivější, lze z nich obsah lépe pochopit a

vstřebat.
Proto jsme se rozhodli vám nabídnout i
oficiálně vydané knihy. Nevytváříme
vlastní e-shop, ale můžete náš web a

naše společné neziskové akce a setkání
podpopořit zakoupením knihy na

stránkách vydavatele.  Námi vytvořené
družstvo EVOLUCE, které je účetně

pořadatelem neziskových akcí a setkání,
získá z takto zakoupené knihy příspěvek

na svoji činnost.
Při objednávání stačí ve třetím kroku,

kdy vyplňujete „Informace o vás“
rozkliknout „Zadat poznámku pro

prodejce“ a napsat text „evoluce“.   �
Doprava i platba je přizpůsobena pro

Českou i Slovenskou republiku.
Přesměrovat a objednat knihu…

 
Ukázka textu knihy v pdf…

 
 
 

Kniha Já: realita a subjektivita je vyvrcholením
trilogie, do které patří společně s tituly Moc versus

síla a Vševidoucí Já.
Dr. David Hawkins v ní vysvětluje a popisuje podstatu a
povahu vědomí. O vysokých stavech, které sám realizoval,
hovoří s neobyčejnou jasností, která čtenáři umožňuje
lépe jim porozumět a snáze k nim na duchovní stezce

postupovat.
V rozhovorech s pokročilými duchovními studenty předkládá
řešení konfliktu myslí pomocí jejího uvádění do širších
souvislostí. Objasňuje, že Osvícení přichází na základě

transcendence lidského ega. Nelineární skutečnost
přítomnosti Božství se tak stává snáze pochopitelná i

rozumově založeným lidem.
Obsah knihy

Oddíl první: Cesta
Kapitola 1: Učitelé a žáci

Kapitola 2: Duchovní informace a praxe
Kapitola 3: Duchovní očišťování

Kapitola 4: „Ego“ a lidská společnost
Kapitola 5: Duchovní realita

Kapitola 6: Uvědomění
Oddíl druhý: Uvědomění Božství

Kapitola 7: Radikální subjektivita „Já“
Kapitola 8: Mystik

Kapitola 9: Úrovně Osvícení
Kapitola 10: Podstata Boha

Oddíl třetí: Překážky
Kapitola 11: Překročení světa

Kapitola 12: Emoce
Kapitola 13: Mysl

Kapitola 14: Různé úvahy
Kapitola 15: Karma

Kapitola 16: Poslední dveře
Oddíl čtvrtý: Transcendence
Kapitola 17: Vnitřní cesta

Kapitola 18: „Ne-mysl“
Kapitola 19: Stezka srdce

 Oddíl pátý: Chápání v nových souvislostech
Kapitola 20: Různá hlediska
Kapitola 21: Duchovní výzkum
Kapitola 22: Praktické použití

Kapitola 23: Homo spiritus
Příloha A: Mapa úrovní vědomí

Příloha B: Jak lze měřit úrovně vědomí
Příloha C: Kvantová mechanika

Příloha D: Bibliografie
O autorovi

Pokud už budete stonat, nebo ošetřovat stonajícího, tato kniha vám pomůže se na
chvíli zastavit a popřemýšlet o smyslu života.

S úctou

Jan Mačto

https://www.evoluce.eu
https://shop.pravda.je/osobni-rozvoj-2/ja--realita-a-subjektivita/
http://www.hawkins.support/wp-content/uploads/2020/02/Já-realita-a-subjektivita-ukazka.pdf


Uskuteční se plánovaná akce s tématem
Léčení a uzdravení v Radějově koncem
tohoto měsíce?

! Důležitá zpráva !

Jarní setkání v Radějově jsme okolnostmi nuceni přeložit na podzim letošního roku.
Téma setkání – Léčení a uzdravení – bude zachováno. Jednáme s hotelem o náhradním
termínu – 9/2020 nebo 10/2020. S vašimi případnými požadavky na vracení záloh
prosím vyčkejte do doby, co potvrdíme během 14 – 21 dní náhradní termím setkání,
poté, co vedení hotelu zpracuje danou situaci a vyjádří se.
Děkujeme za vstřícnost a pochopení.

Původní text, před vyhlášením stavu nouze:

Vážení přátelé a příznivci učení Dr. Davida R. Hawkinse.

Plánovaná akce, která se bude konat 27.-.29.3.2020 v Radějově nadaleko Strážnice,
není nařízením státních orgánů České republiky zakázána. Plánovaná účast je kolem
70 účastníků, s personálem hotelu jistě nepřekročíme maximální hranici 99 osob.
Proto setkání nerušíme!

Pokud se naladíme společně na atraktorové pole v hodnotě 540+ (pole Bezpodmínečné
Lásky a Radosti), stejně jako na minulém setkání vloni na podzim, bude tato
přítomná energie v sále nápomocná i k samouzdravovacím procesům v našich tělech.
Vzhledem k tématu – knize Dr. Hawkinse – Léčení a uzdravení – je tato možnost
velmi pravděpodobná.

Více o programu setkání se můžete dočíst zde:
http://www.hawkins.support/setkani-priznivcu-dr-davida-hawkinse-z-ceske-a-slovensk
e-republiky-3-2020-s-doplnenym-programem/

S úctou

Jan Mačto
organizátor setkání

Setkání příznivců Dr. Davida Hawkinse z

https://www.hawkins.support/uskutecni-se-planovana-akce-s-tematem-leceni-a-uzdraveni-v-radejove-koncem-tohoto-mesice/
https://www.hawkins.support/uskutecni-se-planovana-akce-s-tematem-leceni-a-uzdraveni-v-radejove-koncem-tohoto-mesice/
https://www.hawkins.support/uskutecni-se-planovana-akce-s-tematem-leceni-a-uzdraveni-v-radejove-koncem-tohoto-mesice/
http://www.hawkins.support/setkani-priznivcu-dr-davida-hawkinse-z-ceske-a-slovenske-republiky-3-2020-s-doplnenym-programem/
http://www.hawkins.support/setkani-priznivcu-dr-davida-hawkinse-z-ceske-a-slovenske-republiky-3-2020-s-doplnenym-programem/
https://www.hawkins.support/setkani-priznivcu-dr-davida-hawkinse-z-ceske-a-slovenske-republiky-3-2020-s-doplnenym-programem/


České a Slovenské republiky 3/2020 – s
doplněným programem

Setkání příznivců Dr. Davida R. Hawkinse z České a Slovenské republiky

se bude konat ve Wellness hotelu Radějov,

od 27. 3. do 29. 3. 2020

v Kongresovém sále Wellness hotelu Radějov.

https://www.hotel-radejov.cz/

e-mail: macto@hawkins.support

Srdečně Vás zveme na další setkání.

 

Tématem setkání bude:

kniha Dr. Davida R. Hawkinse – Healing and Recovery přeložená do českého jazyka
pod názvem – Léčení a uzdravení.

Jedná se o přepisy série populárních přednášek, které byly původně představeny ve
formátu videokazety a nyní jsou písemně upravovány a aktualizovány.   Vznikly na
žádost původního vydavatele Kurzu zázraků (Foundation for Inner Peace), po
rozsáhlém společném setkání v roce 1980 v Detroitu v Michiganu členů několika
svépomocných skupin, včetně anonymních alkoholiků, Kurzu  zázraků (ACIM), Centra
léčby nálady a řady klinik a rehabilitačních skupin.

Přestože přednášky byly upraveny pro písemnou formu, zůstávají blízko k původním
prezentacím a zahrnují odkazy na objevy ve výzkumu vědomí, stejně jako klinické a
duchovní premisy. Je zde účelné opakování základních informací, protože každá

https://www.hawkins.support/setkani-priznivcu-dr-davida-hawkinse-z-ceske-a-slovenske-republiky-3-2020-s-doplnenym-programem/
https://www.hawkins.support/setkani-priznivcu-dr-davida-hawkinse-z-ceske-a-slovenske-republiky-3-2020-s-doplnenym-programem/
https://www.hotel-radejov.cz/


přednáška je kompletní.  Výhodou opakování je to, že se člověk s materiálem
seznámí a vstřebá ho bez velkého mentálního úsilí nebo zapamatování. Jedná se o
skutečně jednoduché a inherentní pravdy, které jsou zřejmé a snadno se vstřebají.
Poskytnuté informace mají obecnou povahu a nejsou určeny k tomu, aby nahradily
osobního lékaře a jeho poradenství.

Setkání příznivců je volným pokračováním předešlých setkání.

Přihláška

Prosím přihlašujte se pouze pomocí přihláškového formuláře a vyplňte prosím vše,
co obsahuje. Pořadatelem není hotel, ale námi vytvořené družstvo EVOLUCE,  které
má s hotelem smluvní vztah.
Přihlášení jste až po potvrzení přijetí a zaplacení, pokud se osobně nedomluvíme
jinak. Prosím uveďte telefonní číslo. Pokud vyžadujete ubytování jako pár, nebo
pro doprovod, prosím uveďte do přihlášky. Pokud chcete domluvit společnou cestu,
prosím také uvést do přihlášky. Termín přihlášení  a uhrazení zálohy (můžete
zaplatit i celou částku) je do 29.2.2020 a uhrazení doplatku je do 16. 3. 2020.
 Přihlášku a dotazy adresujte na

e-mail: macto@hawkins.support

Přihláškový formulář ve Wordu:
Přihláškový-formulář-Radějov-3/2020

Celková cena setkání pro jednu osobu:

Lůžko v pokoji Standard*** 1.800,-Kč (úplná cena za pobyt, plnou penzi a pronájem
sálu) – již plně obsazeno

Lůžko v pokoji Superior**** 2.100 Kč (úplná cena za pobyt, plnou penzi a pronájem
sálu)

https://www.evoluce.eu
http://www.hawkins.support/wp-content/uploads/2019/12/Přihláškový-formulář-Radějov-3_2020.doc


Z ceny našeho neziskového setkání je hrazeno: náklady na ubytování, celopobytová
strava (plná penze) a pronájem přednáškového sálu. Strava je zajištěna v hotelové
restauraci, budou vždy připravena na výběr dvě společná jídla, rozdělená pouze na
tradiční masité a vegetariánské. V hotelu kromě restaurace je i bar, kde je možno
zakoupit si drobné občerstvení a nápoje, káva, čaj.



Ubytování

Ubytování bude zajištěno ve dvoulůžkových a třílůžkových komfortních pokojích
s WC, umyvadlem a sprchou na každém pokoji. Pokud bude někdo vyžadovat ubytování
pouze sám, musí se přihlásit s předstihem a počítat s tím, že další lůžko musí
doplatit.

Rozvrh setkání

Pátek 27.3.2020 příjezd do 17.00 hodiny, večeře 18.00, 19.00 zahájení a první část
témat + neformální večerní diskuse,
sobota 28.3.2020 pokračování výkladů témat,
neděle 29.3.2020 poslední témata, oběd a závěrečná diskuse, odjez cca 15:30-16.00.

Pátek 27. 3. 2020

Úvodní slovo (19:00)

Úvodní slovo, přivítání, představení témat a přednášejících.

+ Úvodní představení knihy Léčení a uzdravení:

Úvod
Kapitola 1 Mapa vědomí
Kapitola 2 Pomoc při léčení

Přátelská beseda (zcela dobrovolná � ) ( cca od 21:00)

 

Sobota 28. 3. 2020

Výklad na téma (9:00)  z knihy Léčení a uzdravení:

Kapitola 3 Stres
Kapitola 4 Zdraví



Výklad na téma (11:00)  z knihy Léčení a uzdravení:

Kapitola 5 Duchovní první pomoc
Kapitola 6 Sexualita

Procházka po okolí a neformální diskuse (14:00 – 15:30)

V případě nepřízně počasí možnost využití hotelového wellness centra.

Výklad na téma (15:30) z knihy Léčení a uzdravení:

Kapitola 7 Proces stárnutí
Kapitola 8 Řešení závažných krizí

Výklad na téma (17:30)  z knihy Léčení a uzdravení:

Kapitola 9 Obavy, strach a úzkost
Kapitola 10 Bolest a utrpení

Výklad na téma (20:30) z knihy Léčení a uzdravení:

Kapitola 11 Ztráta hmotnosti

 

Neděle 29. 3. 2020

Výklad na téma (9:00)  z knihy Léčení a uzdravení:

Kapitola 12 Deprese
Kapitola 13 Alkoholismus

Výklad na téma (11:00)  z knihy Léčení a uzdravení:

Kapitola 14 Rakovina
Kapitola 15 Smrt a umírání

Řízená diskuse (14:00 – cca 15:30(16.00) dle zájmu )

Odpovědi na dotazy, shrnutí setkání.

Časy jsou jen orientační.

 

Důležité

Pořadatelé vymezují právo přijmout jen ubytované nebo po domluvě přihlášené bez
ubytování s možností zajištění oběda či večeře (podílející se na nákladech
pronájmu přednáškového sálu ve výši 200 Kč a jedno jídlo za 120Kč). Na jakékoliv
dotazy, připomínky, prosby rádi odpovíme a vyřešíme je.



Setkání je neziskové, případné finanční dary jsou zcela dobrovolné.
Budete-li spokojení, můžete finanční příspěvek formou daru vložit na účet družstva
Evoluce.

PF 2020

V roce 2020

přeji Všem úspěšné stoupání a růst v oblastech, které sami vidíte jako důležité!

Ať Vám k tomu jsou nápomocny všechny podpůrné prostředky!  

Přání k Vánocům

Přátelé,

po „aprílovém“ Adventu přišly „aprílové“ Vánoce. Počasí jako na jaře, létají
mouchy a příroda s námi žertuje. Vypadá to, jako by si z nás dělala legraci.

Říká se – jak nahoře, tak dole. Nežertujeme i sami se Sebou?

Vánoce jsou i oslavou narození Ježíše Nazaretského, skrze něhož byla zvěstována
Láska k Životu. Snažil se k lidem mluvit tak, aby pochopili jeho slova.

Kdyby se narodil v současnosti, jeho slova by mohly znít takto:

„Člověče, který jsi našel vnitřní mír, již nemůžeš být zastrašen, kontrolován,
manipulován nebo naprogramován. V tomto stavu jsi nezranitelný vůči hrozbám Světa
a proto ovládáš Život.“

Přeji Všem klidné a požehnané Vánoce!

Jan Mačto

 

https://www.hawkins.support/pf-2020/
https://www.hawkins.support/prani-k-vanocum/



